
   Sida 1 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kommunstyrelsens sammanträdesprotokoll 
2021-06-08 

Plats och tid Digitalt möte. Ordförande, vice ordförande, kommunsekreterare och 
kommunchef sitter fysiskt i kommunhusets sessionssal. Tisdag 8 juni 
2021, klockan 08.00–17.45. Beslutrunda klockan 16.30-17.45. 

  
Beslutande Kjell Öjeryd (v), ordförande. Jäv §§ 89, 94 
 Pia Sjöberg (s), vice ordförande. Jäv § 89. Ordförande § 94 
 Inger Stenlund (v) 
 Urban Isaksson (v), deltar från klockan 08.30 
 Kristina Axelsson (c) 
 André Emilsson (s) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Nina Häreskog-Linder (c) tjg för Ingemar Johansson (c). Frånvarande 

klockan 13.40-14.12 på grund av tekniska problem. 
 Bo Brydsten (s) deltar fr klockan 08.30, tjg för Daniel Grundström (s). 

Jäv § 80. Ordförande § 89. 
   
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Anders Pettersson, Sorsele Värmeverk AB, § 70 
 Olov Karlsson, SorseleBo AB, § 70 
 Sigrid Lagerfelt, ekonom, § 71 
 Simon Sundström, teknisk chef, §§ 71, 76-82 
 Ulrika Eriksson, skolchef, § 71 
 Inger Sundin, äldreomsorgschef, §§ 71, 101-103 
 Sara Johansson, IFO-chef, §§ 71, 98-99 
 Therese Brännlund, samhällsbyggnadschef, §§ 71, 94 
 Mari-Anne Englund, it-chef, § 83 
 Åsa Skum, samisk samordnare, § 90 
 Erika Hjukström, tf fritids- och kulturchef, §§ 91, 93 
 Anton Johansson, utredare, § 96 
 Hanna Holmberg, Lärcentrum, § 92 
  
Utses att justera Andre Emilsson (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 65–104 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande ........................................................................................................ 
  Kjell Öjeryd (v) Pia Sjöberg (s) § 94 Bo Brydsten (s) § 89 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Andre Emilsson (s) 
__________________________________________________________________________________ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 

 Datum Sida 
 2020- 2 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2021-06-08 Paragraf  65–104 
 
Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
ba

bc
61

eb
-7

c2
e-

40
e3

-a
e7

6-
ee

e2
d5

82
73

21



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 3 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 65 
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärende 2021/354 – Demokratideklaration, läggs till ärendelistan som därefter 
fastställs enligt följande; 

 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Fastställande av ärendelistan  
5 Gruppmöten ca 45 min  
6 Information ordförande och kommunchef  
7 Meddelanden  
8 Anmälan av delegeringsbeslut  
9 Information Strömsund 30 min  
10 Ägardialog bolagen 20 min  
11 Delårsredovisning tertial 1 2021/127 
12 Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 2021/314 
13 Renhållningstaxa 2021-07-01 2021/312 
14 VA-taxa från 2021-07-01 2021/313 
15 Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 

kommun 2021/315 
16 Försäljning av mark, del av kommunens fastighet 

Ammarnäs 2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening 2021/285 

17 Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 2021/283 
18 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 

i syfte att förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 2020/469 
19 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 

i syfte att bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 2020/470 
20 Försäljning mark del av fastigheten Ammarnäs 2:101 2020/468 
21 Medborgarförslag - Säkerhetsåtgärder med bland annat 

permanenta farthinder på Jägargatan 2020/349 
22 Remiss - Förslag till nya föreskrifter om bärighetsklasser 

i Västerbottens län 2021/330 
23 Storprojekt - Bredband till fler 2015/22 
24 Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 2016/82 
25 Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 

Renhållningsnämnd 2021/231 
26 Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 2021/83 
27 Medlemsskap MidtSkandia och Inlandskommunernas 

ek förening 2021/275 
28 Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 2021/269 
  Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 4 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 65, forts. 
 
29 Ansvarsfrihet år 2020 för direktionen i Partnerskap 

Inland - Akademi Norr 2021/274 
30 Statsbidrag 2020 för nationella minoriteter och 

minoritetsspråk 2020/105 
31 Taxa uthyrning Aivak 2021/346 
32 Filial till Storumans Folkhögskola 2021/248 
33 Säkerhetspolicy Sorsele Simhall 2021/277 
34 Samråd nya 150 kV ledningar Sandselehöjderna – 

Vattenfall Eldistribution 2020/514 
35 Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 

utbildning och omsorg 2021/201 
36 Medborgarförslag - miljögifter och farliga kemikalier i 

förskolor 2020/64 
37 Redovisning - anmälan om kränkande behandling 2021 2021/200 
38 Avgift för bostad med särskild service för ungdomar 

enligt LSS 2021/310 
39 Riktlinjer - Socialt hyreskontrakt 2021/323 
40 Patientsäkerhetsberättelse 2020 2021/311 
41 Utsikten görs om till korttidsboende samt kontorsrum 2021/319 
42 Geografisk flytt av trygghetsboendet samt neddragning 

av antal platser 2021/321 
43 Rekrytering enhetschef - äldreomsorg 2021/246 
44 Demokratideklaration 2021/354 
_______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 5 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 66  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Varken ordförande eller kommunchef har någon information att lämna till dagens 
möte. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 6 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 67  
 
Meddelanden 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Redovisnings av meddelanden 
- Revisionsrapport - Grundläggande granskning överförmyndarnämnden i södra 

Lappland, dnr 2021/113. 
- SorseleBo AB - Avyttring av fastigheter, handlingsid: 2021.2328. 
- Ammarnäs Fritidsstugors Samfällighetsförening (AFS) - Avsäger sig 

överenskommelsen om skogsvård i Ammarnäs, dnr 2019/354. 
- Kommunchefen - Beslut att ärendehantering av samtliga delar inom ramen för 

Alkohollagen (2020:1622) tas över av samhällsbyggnadsverksamheten Miljö 
och bygg, dnr 2019/416. 

- Beredningen för regional utveckling - Protokoll 2021-05-19. 
- Samordningsförbundet Södra Lappland - Protokoll styrelsemöte 2021-04-23. 
- Arbetsmiljöverket - Inspektionsmeddelande, dnr 2021/335. 
 
Redovisning av bolagens protokoll 
- SorseleBo AB, styrelseprotokoll 2021-03-05, 2021-04-28, 2021-04-30. 

Bolagsstämma 2021-04-30. 
- Sorsele Värmeverk AB, styrelseprotokoll 2021-04-28, 2021-05-26, 2021-05-

31. Bolagsstämma 2021-04-28,  
 
Redovisning av protokoll från gemensamma nämnder 
- Överförmyndarnämnden i Södra Lappland, styrelseprotokoll 2021-04-15, 

2021-05-06. 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 7 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 68  
 
Redovisning av delegeringsbeslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt fastställd delegeringsordning ska delegeringsbeslut redovisas till 
kommunstyrelsen vid påföljande sammanträde. Redovisningen innebär inte att 
fattade beslut får omprövas eller fastställas. Däremot står det styrelsen fritt att 
återkalla lämnad delegering. Kommunstyrelsen kan också ta över ett ärende och 
fatta beslut, förutsatt att delegaten ännu inte har fattat något beslut. 
 
Följande delegeringsbeslut redovisas: 
 
1.1 - Beslut i ärende som är så brådskande att kommunstyrelsens beslut inte kan 
avvaktas (KL 6:39), delegat kommunstyrelsens ordförande. 
Dnr 2021/5 Beslut om coronainsatser, hyresnedsättning. 
Dnr 2021/252 Yttrande på remiss - Underrättelse med möjlighet till 

yttrande angående jordförvärvslagen. 
 
1.2 - Beslut att avge yttranden i ärenden som på grund av kort svarstid inte hinner 
behandlas av kommunstyrelsen, delegat allmänna utskottet. 
Dnr 2021/230 Au 210427 § 53 – Beslut om yttrande på remiss promemorian 

Tillfälligt statsbidrag till vissa kommuner och regioner för  
kommunala åtgärder för en ekonomi i balans. 

 
3.22 - Bedömning av arbetstagares bisyssla, delegat HR-chef Marie Strinnholm. 
Dnr 2021/298 Beslut på anmälan bisyssla  - Therese Lundin. 
 
3.25 - MBL § 11, 12, 19 och 38 inom eget verksamhetsområde. Delegat 
äldreomsorgschef Inger Sundin. 
Dnr 2021/217 Protokoll VSG 2021-05-05 - Äldreomsorg/IFO. 
 
3.26 – MBL §§ 10, 11, 12, 19, 38 och 64, kommunövergripande ärenden. Delegat 
HR-chef Marie Strinnholm. 
Dnr 2021/225 MBL protokoll förhandling § 11 angående ferielöner 

2021. 
 
3.3 - Tidsbegränsad anställning 6-12 månader, samt lönesättning.  
Delegat IFO-chef Sara Johansson. 
2021.3506 Anställningsavtal:  

- Ledsagare 80 %, tills vidare från 210429 
- Resursperson heltid, 210323-220322  
    Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 8 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 68, forts. 
 

- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 

 
Delegat enhetschef  förskola Linda Sandqvist. 
2021.3499 Anställningsavtal barnskötare 70 %, 210330-211231. 
 
Delegat tf enhetschef hemtjänst Fanny Johansson. 
2021.3502 Anställningsavtal undersköterska 100 %, 210401-220101. 
 
Delegat enhetschef äldreomsorg Gustav Karlberg. 
2021.3505 Anställningsavtal vårdbiträde 100 %, 210323-220228. 
 
3.5 - Tidsbegränsad anställning mer än 12 månader, samt lönesättning. Delegat 
kommunchef Christer Normark. 
2021.3501 Anställningsavtal affärscoach heltid, 2104026-220430. 
 
3.6 - Tillsvidareanställning av medarbetare och enhetschef, samt lönesättning. 
Delegat äldreomsorgschef Inger Sundin. 
Anställningsavtal vårdbiträde heltid, tills vidare från 210401. 
 
Delegat teknisk chef Simon Sundström. 
Anställningsavtal enhetschef måltidsverksamheten heltid, tills vidare från 210516. 
 
4.1 - Beslutsattestant för samtliga konton inom kommunstyrelsens 
verksamhetsområde. Delegat kommunchef Christer Normark. 
Dnr 2021/10 Utser beslutsattestanter och ersättare för socialtjänst-

verksamheten. Två beslut. 
 
4.5 - Avskrivning av fordringar upp till 1 000 kronor. Delegat ekonomichef 
Camilla Dalesten. 
Dnr 2021/314 Beslut om bokföringsmässiga avskrivningar till och med 2019-

12-31 upp till 1 000 kronor. 
 
4.9 - Yttranden ang. ansökningar om glesbygdsstöd, dvs. servicebidrag, 
investeringsstöd och andra förekommande bidrag till kommersiell service i 
glesbygd. 
 
Delegat kommunstyrelsens vice ordförande Pia Sjöberg. 
Dnr 2021/292 Yttrande på ansökan om regionalt företagsstöd Sorsele Buss och 
Taxi AB. 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 9 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 68, forts. 
 
Delegat kommunstyrelsens ordförande Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/340 Yttrande på ansökan om regionalt bidrag till företagsutveckling 
– Ljung Hudvård AB. 
 
9.1 - Yttrande om jordförvärvstillstånd. Delegat kommunstyrelsens ordförande 
Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/318 Yttrande på ansökan om förvärvstillstånd - Kronås 2:1. 
Dnr 2021/297 Yttrande på ansökan om förvärvstillstånd - Tväråträsk 1:20. 
 
Ks § 26/2021 – Covid-19 läget i skolorna. Kommunstyrelsens ordförande får 
delegation att fatta erforderliga beslut. Delegat kommunstyrelsens ordförande 
Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/5 Beslut om stängning av Vindelälvsskolan årskurs 5 under 

perioden 26-27 april 2021. 
Dnr 2021/5 Beslut om stängning av Vindelälvsskolan årskurs 5 under 

perioden 28-29 april 2021. 
 

16.12 - Prövning av om vård med stöd av 3 § LVU fortfarande behövs. 
Su § 27/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet.  
Su § 40/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet. 
 
26.24 - Godkännande av familjehem 
Su § 38/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet. 
Su § 39/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet 
 
Följande delegationsärenden (punkt hänvisas till delegeringsordningen) redovisas 
för tiden 2020-11-03—2021-05-06, i särskild pärm på kommunkansliet: 
 
Nr 18. Ekonomiskt bistånd. 
Nr 19. Bistånd till vård och placering mm. 
Nr 20. Ersättning från enskild mm. 
Nr 21. Beslut om utredning. 
Nr 22. Vård enligt LVU. 
Nr 24. Föräldrabalken. 
_____ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 10 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 69 Dnr 2019/430-292 
 
Information Strömsund 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram en ny kostnadskalkyl för både 
byggnation och drift. Driftkostnaden ska jämföras med den driftskostnad som 
finns idag för nuvarande idrottshall. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunchef Christer Normark presenterar hur Strömsund löst finansiering för 
deras byggnation av en multiarena, Engconhallen. Den innehåller det nödvändiga, 
men är inte överdrivet påkostad. Den är byggnad för en kostnad under 20 miljoner 
kronor. Christer visar en film från hallen. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information Christer Normark  
Film 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att kommunchefen får i uppdrag att ta fram en ny 
kostnadskalkyl för både byggnation och drift. Driftkostnaden ska jämföras med 
den driftskostnad som finns idag för nuvarande idrottshall. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett beslut vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Kommunchef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 11 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 70  
 
Ägardialog med kommunens aktiebolag 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen äger två aktiebolag, SorseleBo AB och Sorsele Värmeverk AB. Enligt 
antagna ägardirektiv ska bolagen, enligt punkt 1:4 Rapportering, dialog och insyn, 
hålla kommunstyrelsen väl informerad om sin verksamhet. Mellan kommunstyrelsen 
och bolagsledningen ska två årliga träffar äga rum. Ordförande för de båda bolagen 
redovisar under dagens möte om bolagens verksamheter. 
 
Ordförande Olov Karlsson, SorseleBo AB, informerar bland annat om; 
- Ekonomi ser inte bra ut -263 000 kronor för första tertialen och bolaget kan inte 

riktigt förklara vad det beror på. Siffrorna har ännu inte analyserats. Återkommer 
med en bättre rapport längre fram. 

- Vakanser, fick många lediga små lägenheter under hösten. 19,1 % lediga 
lägenheter i februari. I maj var siffran 15,4 %. Håller därför på att avyttra ett antal 
fastigheter och bostäder bland annat på Tjärnvägen där en av byggnaderna ska 
säljas för avflyttning. Även påbörjat försäljning av Järpen 10 som är ett 
enfamiljshus. Fastigheter i Gargnäs är sålda. Efter dessa bedöms vakansgraden 
ligga på 9,9 %. 

- Målarbete. Målet är att minska vakanserna och där verkar bolaget nå sitt mål. 
Ekonomiskt verkar det svårare att nå bolagets mål. Det innebär att det saknas 
medel för att renovera upp lägenheter. 

- Fd Arbetsförmedlingens lokaler finns intressenter som vill hyra. 
- Fasadbyten pågår just nu på Komministern. Därefter Bonden som kommer att bli 

rött precis som Ripan. Detta finansieras av pengar från Boverket. Och efter dessa 
fasadbyten är de pengarna slut. 

- Bolaget har en ny VD sedan 1 april 2021. 
 
Ordförande Anders Pettersson, Sorsele Värmeverk AB, informerar bland annat om; 
- Har jobbat mycket med styrdokument och egna rutiner. Har fått påpekanden 

från revisorer om dålig målstyrning och måluppföljning. Försöker hitta ett 
bättre arbetssätt. 

- Har gjort en swat-analys och tittat på styrkor och svagheter. 
- Resultatet 2020 var ganska svagt +78 000 kronor, brukar vara bättre. 

Verksamheten är väderpåverkad. 
- Håller på med mätarbyten som beräknas färdigställas under 2022. Via dem kan 

man bland annat spåra läckor. 
- Byte av hela styrsystemet i pannan planeras och det är en stor investering. 
- Utbyggnad på Ringvägen pågår och kommer att färdigställas under sommaren 

2021. 
- Bränsle är väldigt centralt och hittills har man klarat bränsleförsörjning på ett  
      Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 12 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 70, forts. 
 

tillfredställande sätt både ekonomiskt och ur förbränningshänseende. Fokuserar 
på lokala bränslen. Just nu högkonjektur som innebär att det är svårare att få 
tag i till exempel rundvirke. 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig information från respektive ordförande 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 13 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 71 Dnr 2021/127-042 
 
Delårsrapport 2021, tertial 1 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Rapporten godkänns och överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt beslut i kommunfullmäktige 2019/04-29 § 29 ska delårsredovisning 
upprättas per 31 augusti och tas upp i fullmäktige senast den 31 oktober. 
Ekonomisk uppföljning för första tertialen ska redovisas till kommunstyrelsen 
under maj månad. 
 
Samlad bedömning måluppfyllelse 
Den samlade bedömningen avseende Sorsele kommun och utifrån beräknat 
resultatutfall tenderar till att ge ett negativt utfall. Vid jämförelse med föregående 
resultatprognos är det negativa utfallet något högre. 
 
Allmänna verksamheten backar på resultat, men arbetar med många 
förbättringsområden där främst det systematiska arbetsmiljöarbetet får lyftas fram. 
Kultur och fritid känner av de utmaningar som pandemin verkat ut, och håller inte 
intäkts- prognosen som är lagd för simhall och kulturhus. Brist på finansiering av 
kulturskola- verksamheten skapar budgetavvikelse. Utveckling Sorsele verkar 
med projektmedel och bör nå budget innan årsskiftet. 
 
Tekniska verksamheten har måluppfyllelse i slutet på året. Utbildnings-
verksamheten har måluppfyllelse i slutet på året. Individ- och familjeomsorg 
backar från budgetprognos, men arbetar med ständiga förbättringsområden och 
når måluppfyllelse vid årsskiftet. Äldreomsorgen har ett något bättre resultat än 
föregående år och förväntas göra ett bättre resultat i år.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har ett sämre prognosutfall än föregående år. 
Samtliga verksamheter levererar bra i pandemitider och har lyckats anpassa sina 
verksamheter med hög kvalité, trots dessa utmaningar. 
 
Kommunens samtliga verksamheter fortsätter med ett förfinat resultat och 
målarbete och kommer att implementera ny dokumentmall som anpassas till 
företagets internkontroll. Resultatet kommer att vara framtagna mål/delmål, 
aktiviteter och indikatorer som löpande under kommande verksamhetsår skapar 
förutsättning till en tydligare måluppföljning i förhållande till budgeterat och 
faktiskt resultat. 
 
Samlad bedömning avseende T1 2021 blir delvis måluppfyllelse för Sorsele 
kommun 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 14 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 71, forts. 
 
Resultatprognos 2021 
Tusen kronor (tkr) Budget Beräknat Budget- 
 2021 Utfall 2021 avvikelse 
Skatteintäkter 118 259 114 380 -3 879 
Statsbidrag 72 946 76 862 3 916 
Extra statsbidrag asylsökande 0 0 0 
Summa Skatter o bidrag 191 205 191 242 37 
     
KF, Rev, ÖF, Trep, Valnämnd -1 147 -1 094 53 
Kommunstyrelsen -173 888 -177 518 -3 630 
varav allmän verksamhet -26 793 -28 262 -1 469 
varav teknisk verksamhet -19 372 -19 559 -187 
varav barn o utbildningsverksamhet -60 033 -60 167 -134 
varav individ- och familjeomsorg -18 625 -19 006 -381 
varav äldreomsorg -49 065 -50 524 -1 459 
Samhällsbyggnadsnämnden -7 538 -8 723 -1 185 
Summa -182 573 -187 335 -4 762 
     
Pensionskostnader -6 788 -6 788 0 
Semesterlöneskuld 0 0 0 
Avskrivningar -6 476 -6 696 -220 
Avgår internränta o avskrivn. 8 601 8 335 -266 
 -4 663 -5 149 -486 
     
Finasiella intäkter 300 300 0 
Finasiella kostnader -1 200 -1 200 0 
     
ÅRETS RESULTAT 3 069 -2 143 -5 212 
 
Beslutsunderlag 
Delårsrapport T1 2021 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 15 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 72 Dnr 2021/314-043 
 
Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bokföringsmässiga avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ekonomienheten har upprättat förslag till bokföringsmässiga avskrivningar. 
Kundfordringar uppgår till totalt 1 098 365,71 kronor.  
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 61 
Ekonomichefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Sammanställning över förslag till avskrivningar 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Allmänna utskottets föreslår kommunstyrelsen att bokföringsmässiga 
avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Ekonomichef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 16 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 73 Dnr 2021/312-406 
 
Renhållningstaxa från och med 2021-07-01 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta ny renhållningstaxa enligt lämnat förslag. 
- Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01. 
- Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 

systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har arbetat fram förslag till ny renhållningstaxa som en 
konsekvens av nya ”Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun” och 
övriga ekonomiska påverkansfaktorer. 
 
Nuvarande renhållningstaxa har varit gällande sedan 2020-04-01 men har inte 
klarat av att behålla renhållningsverksamheten fullt ut taxefinansierad. 
 
Den stora avvikelsen ligger i kostnaden att hämta in avfallet i hela kommunen och 
inte som tidigare, efter fastställda hämtningsrutter. De nya tillkommande kunderna 
är få och avgiftsintäkten relativt liten. Grundavgifterna och kärlavgifterna för 
permanentboende, flerbostadshus och fritidshus föreslås höjas med cirka 8 %. 
Övriga taxor inklusive taxorna för verksamheter höjs med mellan 8 och 11 % 
beroende på aktivitet. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 68 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag till ny renhållningstaxa från 2021-07-01 
Utveckling renhållningstaxor 2016-2021-07-01 
Jämförelse avgifter i länet 
Pressmeddelande regeringskansliet 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar anta ny 
renhållningstaxa enligt lämnat förslag, ny renhållningstaxa blir gällande från och 
med 2021-07-01 och uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de 
ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 17 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 74 Dnr 2021/313-346 
 
VA-taxa från 2021-07-01 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget om nya VA-taxor. 
- De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. 
- Uppdrag lämnas till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 

systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-taxan har varit oförändrad sedan 2018-01-01. Verksamheten ser behov av att 
justera VA-taxan för att klara alla åtaganden samt att hålla verksamheten 
självfinansierad. 
 
För verksamhetsåren 2019 och 2020 klarades inte detta mål. VA-verksamheten 
hade ett underskott 2019 på cirka 220 000 kronor och för 2020 på cirka 17 000 
kronor. Trots att det kan variera stort mellan åren så beräknas det generellt finnas 
en nedåtgående trend vad gäller ekonomiskt utfall. Stor återhållsamhet råder för 
att begränsa eventuella nya underskott vilket innebär att drift och förnyelse i VA-
verksamheten inte kan ske enligt plan. Verksamheten har utarbetat förslag till ny 
VA-taxa. 
 
Förslaget innebär att en ny VA-taxa ska var gällande från och med 1 juli 2021. 
Förslaget innebär att VA-taxan höjs generellt med mellan cirka 6 % och 8 % på 
samtliga brukningsavgifter med individuella skillnader mellan taxeslagen. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 69 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag VA-taxa 
Taxeutveckling i Sorsele kommun år 2015-2021 
Bilaga jmf typhus A 
Brukningsavgift typhus B 2020 och 2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige anta förslaget om nya VA-
taxor, de nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021 och att uppdrag lämnas 
till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 18 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 75 Dnr 2021/315-140 
 
Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 
kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget för regler, rutiner och priser för uthyrning av torgplatser i 

Sorsele kommun. 
- Uppdra till ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. 
- Uppdrag till utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser i 

kommunen. 
- I övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 

torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 

- Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska 
förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 
6 månader är 6 000 kronor/halvår. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten lämnar förslag till att öppna två nya torgplatser belägna 
vid gamla turistbyrån vid SJ-plan. 
 
Området har gjorts iordning för uthyrning i samband med att området byggdes om 
2018. Förslag innebär att två ”tomter” kan tillhandahållas för uthyrning för till 
exempel torghandel eller matservering. Förslaget innebär vidare att uthyrning av 
ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på 
kommunens fastigheter ska i huvudsak undvikas och endast i undantagsfall 
tillåtas. 
 
Sedan tidigare finns två torgplatser iordninggjorda vid busstationen i Sorsele tätort 
med fastställda regler, rutiner och uthyrningspriser. 
Beslut har redan tagits i allmänna utskottet § 20/2021 att iordningsställa 1-2 
torgplatser i Ammarnäs på markområdet vid busstationen i samband med 
eventuell etablering av el-ladd platser. Regler, rutiner och uthyrningspriser 
föreslås bli samma som för torgplatserna vid busstationen i tätorten. Däremot 
måste regler, rutiner och uthyrningspriser för de två (2) nya torgplatserna vid Sj-
plan få anpassade regler, rutiner och priser då det kommer att erbjudas fler och 
flexiblare tjänster där. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 67 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Situationsplan SJ-plan 
Regler, priser SJ-plan 
Allmänna utskottet § 20/2021    Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 19 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 75, forts. 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunfullmäktige anta förslaget för regler, rutiner 
och priser vid de två nya torgplatserna vid Sj-planen/gamla turistbyrån. 
Torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 
torgplatserna vid busstationen i tätorten. Uppdra till ekonomienheten att 
administrera de nya torgplatserna. Uppdrag till utvecklingsverksamheten att 
marknadsföra samtliga torgplatser kommunen. I övrigt vara mycket restriktiv med 
att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för 
kommersiell verksamhet på kommunens fastigheter. Alla kostnaderna för 
uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska förekomma. Kostnaden som 
faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 6 månader ska ändras till 6 000 
kr/halvår. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 20 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 76 Dnr 2021/285-253 
 
Försäljning mark, del av kommunens fastigheten Ammarnäs 
2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors samfällighetsförening 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt förbud ska finnas, varje 

ärende ska prövas individuellt. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig till förmån för 
Axelssons förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ärendet har tillkommit på grund av de tidigare ärenden och diskussioner som 
gällt markköp och markfrågor inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening. 
 
Ärendet har beretts av kommunchef, chef för samhällsbyggnadsnämnd och 
teknisk chef. Fokusområde har varit att ta hänsyn till rådande detaljplan och 
befintlig bebyggelse inom samfälligheten samt den fördjupade översiktsplanen för 
Ammarnäs och det faktum att exploatering sker inom Ammarnäs-området vilket 
har fört med sej att fler tomter finns tillgängliga nu mot tidigare. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 70 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 27 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget om ett 
generellt förbud. Inget generellt förbud ska finnas, varje ärende ska prövas 
individuellt. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på beslut enligt samhällsbyggnadsnämndens 
förslag, det vill säga att framtida förfrågningar gällande tomtförstoringar och 
markförsäljning rörande Gemensamhetsanläggning Ammarnäs GA:1 inom 
Ammarnäs 2:101 ska avslås. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 21 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 76, forts. 
 
Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst  för allmänna utskottets förslag.  
Nej-röst för Axelssons förslag. 
 
Omröstningsresultat 
Med 7 ja-röster för allmänna utskottets förslag och 2 nej-röster för Axelssons 
förslag beslutar kommunstyrelsen bifalla allmänna utskottets förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
 
Kjell Öjeryd (v)   Ja-röst   
Inger Stenlund (v)   Ja-röst   
Urban Isaksson (v)   Ja-röst   
Nina Häreskog-Linder(c)    Nej-röst  
Kristina Axelsson (c)    Nej-röst 
Pia Sjöberg (s)   Ja-röst   
André Emilsson (s)   Ja-röst   
Bo Brydsten (s)   Ja-röst   
Katarina Lövgren (s)   Ja-röst   
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 22 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 77 Dnr 2021/283-253 
 
Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Försäljningen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger fastigheterna Ammarnäs 2:35 och Ammarnäs 2:316 i 
anslutning till förfrågat markområde. 
 
Förfrågan gäller köp av ett markområde om cirka 2 701 m2 från kommunens 
fastighet del av Ammarnäs 2:101 enligt bifogade situationsplaner. Intressenterna 
har fått information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om 
som för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter och att köparen står för 
samtliga fastighetsrelaterade kostnader i samband med ett eventuellt köp. 
 
Ärendet har inte samråtts med Samhällsbyggnadsnämnden  
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 71 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-21 
Förfrågan om förvärv 
Situationsplan över förfrågat område 
Situationsplan Ammarnäs 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige avslår försäljningen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 23 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 78 Dnr 2020/469-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att 
förstora befintlig tomt. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig till förmån för 
Axelssons förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:152, vars syfte är att 
förstora befintlig. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:152 och omfattar en utökning av befintlig tomt med 
cirka 300 m2. Förfrågan gäller köp av mark från kommunens fastighet del av 
Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av de sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor per 
kvadratmeter. 
 
Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden i november 2020 som ansåg att 
området inte bör förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige i februari 2021 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden är åter yttrat sig ärendet och anser att förtäta 
befintliga områden inte bör ske, utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
De anser även att en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga 
detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst gällande 
grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och 
vinter. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 24 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 78, forts. 
 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan beviljas 
då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag endast 
detta ärende. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 72 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 23 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 11 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 198 
Situationsplan detalj samt förfrågan 
Situationsplan övergripande 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att 
förstora befintlig tomt. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på att försäljningen avslås enligt 
Samhällsbyggnadsnämndens ståndpunkt som är att inte förtäta befintliga områden 
utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att en förtätning 
av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle 
påverka området negativt främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och 
skötsel av området både sommar och vintertid. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 25 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 79 Dnr 2020/470-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
- Begäran om markköp avslås med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens 

yttrande och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:155. Syftet är att bilda 
ny fastighet utmed sin befintliga. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:155, bildandet av ny tomt om cirka 780 m2 och köp 
av mark från kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av de sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Ärendet 
återremitterades av kommunfullmäktige 2021-02-26 § 9 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har i april 2021 åter yttrat sig i ärendet. De anser att 
markförsäljning inte ska beviljas i syfte att skapa ny tomt. Deras ståndpunkt är att 
inte förtäta befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Nämnden anser att en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga 
detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst gällande 
grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och 
vintertid. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet ska avslås. 
Tidigare utlåtande från Samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen 
anser att nuvarande detaljplans utformning och intentioner ska följas. 
 
Kommunen vill inte bidra till att i större omfattning förändra nuvarande  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 26 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 79, forts 
 
detaljplans utformning med att godkänna markförsäljningar som har i syfte att 
bilda nya fastigheter då detta kan komma att på olika sätt påverka övriga 
fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och 
orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då det 
var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av den nu rådande 
detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv 
exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär att 
det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt är 
intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya tomter. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 24 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 9 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 196 
Förfrågan och situationsplan 
Situationsplan 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår kommunstyrelsen att kommunfullmäktige avslår 
begäran om markköp med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande 
och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 27 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 80 Dnr 2020/468-253 
 
Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förfrågan om markköp med cirka 360 m2 godkänns där syftet med 

markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
- Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som har i 

syfte att bilda ny fastighet. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig mot beslutet till  
förmån för Axelssons förslag. 
 
Jäv 
Bo Brydsten (s) anmäler jäv, lämnar mötet och deltar inte i handläggningen av 
detta ärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten från en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:149. 
 
Ärendet består av två frågor: 
1. Förstora befintlig tomt - Förfrågan gäller Ammarnäs 2:149 och omfattar en 

utökning av befintlig tomt med cirka 360 m2. 
2. Skapa en tomt till - Förfrågan omfattar även köp av cirka 900 m2 där syftet är 

att bilda en helt ny fastighet. Utökning och köp av mark gäller från 
kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101 på totalt 1 260 m2. 

 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av dom sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2021-02-26 § 10 för ny 
beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2021-04-20 § 26 åter yttrat sig i ärendet vad gäller  
      Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 28 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 80, forts. 
 
att förstora befintlig tomt. De anser att befintliga områden inte ska förtätas utan att 
Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att en förtätning av 
området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle 
påverka området negativt främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och 
skötsel av området både sommar och vintertid. I § 25 har de yttrat sig i frågan om 
att skapa ny tomt. Där har de samma ståndpunkt som i § 26. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet och anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan beviljas 
då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag endast 
detta ärende. 
 
I frågan om markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet 
anser beredningsgruppen att den ska avslås. Tidigare utlåtande från 
samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen anser att nuvarande 
detaljplans utformning och intentioner ska följas. Kommunen vill inte bidra till att 
i större omfattning förändra nuvarande detaljplans utformning med att godkänna 
markförsäljningar som har i syfte att bilda nya fastigheter då detta kan komma att 
på olika sätt påverka övriga fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen 
anser att rekreations- och orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i 
huvudsak behålla då det var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av 
den nu rådande detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även 
kommunen själv exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området 
vilket innebär att det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov 
eller i övrigt är intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i 
området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya områden. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 (två stycken) 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 §§ 25 och 26 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 10 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 197 
Förfrågan 
Situationsplan detalj och övergripande 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår att kommunfullmäktige godkänner förfrågan om 
markköp med cirka 360 m2 är syftet med markförvärvet är att förstora befintlig  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 29 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 80, forts. 
 
tomt, samt att avslå förfrågan om markköp med cirka 900 m2 vad gäller markköp 
som har i syfte att bilda ny fastighet. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på att kommunstyrelsen följer 
samhällsbyggnadsnämndens beslut och avslå försäljning av mark både för 
tomtförstoring samt köp av ny tomt. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 30 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 81 Dnr 2020/349-106 
 
Medborgarförslag – Säkerhetsåtgärder med bland annat 
permanenta farthinder på Jägargatan 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. 
- Förslaget besvaras enligt tekniska chefens förslag som beskrivs i 

ärendebeskrivningen. 
- Kommunchefen får i uppdrag att se över vilka externa medel som finns för 

rubricerade åtgärder. 
- En total översyn ska göras över var det är störst behov av säkerhetsåtgärder i 

Sorsele samhälle. 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 
 
Ärendebeskrivning 
Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon föreslår att det byggs 
permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i Sorsele. Hon föreslår även 
att det sätts upp ett staket som hindrar barnen att springa ut på gatan och bollar att 
rulla ut på gatan från den nya fina lekparken som finns. Önskar även att 
fotbollsplanen rustas upp. Kommunfullmäktige överlämnade i september 2020 
förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tekniska verksamheten har utrett förslaget och konstaterar följande i sitt svar. 
 
- Farthinder Jägargatan: 

Verksamheten anser att för att ta ställning till vilka och var olika åtgärder ska 
göras för att förbättra och göra trafiksituationen säkrare och tryggare inom 
tätorten bör hela tätorten analyseras. Alla trafikanters situation bör tas hänsyn 
till inklusive biltrafik, fotgängare, cyklister, seniorer, handikappade och barns 
skolvägar. Trafiksituationen bör också belysa de olika årstiderna och 
inrättningar där människor samlas (affärer, skolor, sjukhus, fritidsanläggningar 
mm). Om det finns brister kan dessa identifieras och rätt åtgärd kan 
genomföras. Permanenta farthinder är bara ett sätt att minska hastigheten på 
gatorna. Hastighetssänkningar, bättre belysning, skyltning och refuger är andra 
sätt att åtgärda risker, så även utökad polisiär närvaro och föräldraansvar. Om 
två permanenta farthinder byggs på aktuell gata till en kostnad av cirka 
105 000 kronor har endast en del av denna gata åtgärdats vilket lämnar övriga 
delar av gatan plus hela övriga tätorten utan åtgärd och uppmärksamhet. Utöver 
kommunens gator bör även trafiksituationen utredas vid Trafikverkets vägar. 
Kommunala gator som ansluter till Trafikverkets väg 1132 (Strandvägen) och 
Rv363/E45. 

 
Generellt är hastigheten högre vid dessa vägar och trafiklasten betydligt högre 
med långt fler tyngre fordon.   Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 31 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 81, forts. 
 
- Uppsättning av staket vid lekplatsen Vattentornet/Jägargatan: 

Tekniska verksamheten har inga anslag för att sätta upp staket. Verksamheten 
har föreslagit i budgeten för 2022 att pengar avsätts för att förbättra och 
komplettera parker/lekparker inom kommunen. Uppsättning av stängsel vid  
 
aktuell plats har varit ett önskemål i flera år och vore en bra och vettig åtgärd 
att göra. Om anslag ges så kommer staket att sättas upp vid aktuellt område 
med tillräckligt stora öppningar så att snöupplag även fortsättningsvis kan 
anläggas till gagn för vinterväghållningen dock med bibehållet syfte för skydd. 

 
- Upprusta fotbollsplan vid lekplatsen Vattentornet: 

Del av området används som tillfälliga snöupplag till gagn för 
vinterväghållningen. Detta för att undvika lastning och borttransport av snö 
från gatorna med lastbil och för att föra bort snömängderna inom området vid 
plogning. Området avstädas och klipps av entreprenörer efter snösmältningen. 
Upprustning eller nyanläggning av grönytorna på området vore så klart 
önskvärt dock förutsätter det att snöupplag inte fortsättningsvis tillåts på 
området då dessa skulle efter ett antal år vara i det skick som de är i nu. Frågan 
handlar mer om hur snöröjningen ska utföras än om upprustning av området. 
Tekniska verksamheten har inga planer att förändra strukturen eller utförandet 
vid upphandling av vinterväghållning då bl.a. borttransport av snömassor med 
lastbil dels är en ytterligare kostnad och själva lastningen trafikfarlig. 

 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 66 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Offert från Svevia 2021-05-14 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige § 70/2020 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunfullmäktige tackar för inlämnat 
medborgarförslag. Förslaget besvaras enligt tekniska chefens förslag som beskrivs 
i ärendebeskrivningen. 
Kjell Öjeryd (v) – Kommunchefen får i uppdrag att se över vilka externa medel 
som finns för rubricerade åtgärder. 
Pia Sjöberg (s) – En total översyn ska göras över var det är störst behov av 
säkerhetsåtgärder i Sorsele samhälle. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden förslagen under omröstning och finner att samtliga förslag blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag: Kf   
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 32 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 82 Dnr 2021/330-310 
 
Remiss - Förslag till nya föreskrifter om bärighetsklasser i 
Västerbottens län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Remissen besvaras med följande yttrande: 
Sorsele kommun stödjer Trafikverkets förslag i stort. Det är en 
samhällsekonomisk vinst att nyttja vägar som klarar BK4 då färre tunga 
transporter i BK4 klass klarar frakterna på färre transporter än mot transporter 
med lägre bärighetsklass och lättare fordon. Åtminstone i inledningsskedet. Det 
som kommunen ställer sig tveksam till och som framkommer i möten med 
transportföretag är följande. 
 
- Vägslitage: 

Oaktat hur man räknar så ger övertunga transporter högre vägslitage. Som 
transportnäringen har utvecklat sej så kommer fler BK4 transporter att ske 
allteftersom fraktföretag och entreprenörer byter ut sina fordon mot fordon som 
klarar bruttovikten på 74 ton på grund av konkurrensfördelar vilket innebär att 
till slut sker samma antal 74 tons transporter mot tidigare 64 ton eller 
transporter med lägre brutto ton. Av det skälet så måste underhållet på vägarna 
ökas och vägarna måste allteftersom förstärkas. Övriga infrastrukturåtgärder 
bör också vidtas till gagn för det högre tonnaget per fordon på vägarna. Det 
gäller omkörningsfiler, korsningar, siktröjningar och skyltning. Start och 
bromssträckorna blir förändrade ju högre tonnage ett fordon har. 

 
- Vinter- och sommarväg: 

Körning på vinterväg med 74 tons bruttovikt ställer så klart ännu högre krav på 
utrustning, förare och fordon. Kollisioner och avkörningsolyckor får som en 
konsekvens av det högre tonnaget större negativ effekt. Det gäller även olyckor 
på sommarväg. Generellt är uppfattningen att vägsäkerheten inte blir bättre 
med stora övertunga lastbilar tillsammans med alla andra trafikanter, speciellt 
under perioder med stora trafikvolymer som till exempel sommarhalvåret då 
även husvagnar och husbilar är speciellt närvarande. 

 
- Miljö: 

Trafikverket anser i sitt förslag att ett utökat vägnät för BK4 bedöms generera 
positiva effekter för bland annat miljön. Denna uppfattning stödjer inte 
kommunen i denna remiss då något underlag, forskning eller annat påvisbart 
sätt har presenterats som visar att detta sker. Trenden är tvärtom ett högre 
förväntat frakttonnage per år ute på våra vägar vilket i sig inte kan generera 
positiva miljöeffekter. 

 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är en av remissinstanserna för förslaget som Trafikverket skickat  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 33 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 82, forts. 
 
ut – Förslag till nya föreskrifter för Västerbottens län samt upphävandet av 
Trafikverkets föreskrifter (TRVTFS 2021:4) om bärighetsklasser i Västerbottens 
län. Remissen omfattar konsekvensutredning samt förslag till föreskrifter. 
 
Väghållningsmyndigheten i region Nord har för avsikt att ändra bärighetsklasser 
(BK) på vissa vägar i Västerbottens län och föreslår därför att Trafikverkets 
föreskrifter (TRVTFS 2021:4) om bärighetsklasser i Västerbottens län ska 
upphöra att gälla och nya  föreskrifter beslutas. 
 
Alla Trafikverkets allmänna vägar är indelade i bärighetsklasser. 
BK1: Max 64 tons bruttovikt tillåts. 
BK2: Max 51,4 tons bruttovikt. 
BK3: Max 37,5 tons bruttovikt. 
BK4: Max 74 tons bruttovikt. 
 
Syftet med att införa BK4 är att tillåta övertunga fordon tillträde till väg för 
särskilda transporter. Bärigheten beror på en kombination av naturliga 
förutsättningar och vägkonstruktionens egenskaper. Bärighetsrestriktionerna 
används för att skydda vägar och broar mot de skador och nedbrytning som 
orsakas av den tunga trafiken. Om inte annat har föreskrivits tillhör en allmän väg 
bärighetsklass BK1. Begränsning till en lägre bärighetsklass, BK2/BK3, görs för 
vägar, vägdelar eller broar som i dagsläget inte klarar BK1 utan att kostsamma 
åtgärder utförs för att förstärka dessa och om de ska kunna fortsätta vara 
framkomliga under överskådlig tid. Efter att en väg förstärkts kan den återgå till 
BK1 och därmed utgå ur föreskriften eller föreskrivas till BK4. 
 
De vägar som Trafikverket har angett är vägar som redan nu har en standard som 
klarar den högre bärighetsklassen BK4. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-06-02 
Missiv 
Förslag till nya föreskrifter 
Konsekvensutredning 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen lämnar i sitt utlåtande förslag till yttrande på remissen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Trafikverket  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 34 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 83 Dnr 2015/22-534 
 
Storprojekt – Bredband till fler 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Beviljar investeringsmedel med 4 miljoner kronor för 2021. 
- Finansiering sker ur likvida medel alternativt upplåning. 
 
Ärendebeskrivning 
Bredband till fler är ett projekt där AC-Net står som sökanden och beviljades av 
Tillväxtverket 2015-12-14. Projektet består av ortssammanbindande (OSN) 
sträckorna Blattnicksele – Skoträsk, Sorsele södra sidan älven – Grannäs samt 
Buresjön – Bockträsk. 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och eftersom 
marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i området har 
Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, driva och 
förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet ingår som 
en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
All utbyggnad gynnar kommunen och gör den mera attraktiv samt att kommunen 
kommer närmare målen i bredbandsstrategin 
 
Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen 2021-02-09 för en total 
sammanställning och ekonomisk redovisning där intäkter, utgifter och 
avskrivningar framgår samt att kopplingen till pågående projekt och delprojekt 
skulle framgå av den totala redovisningen. På allmänna utskottets sammanträde 
den 25 maj presenterar it-chefen den efterfrågade redovisningen. 
 
Under 2020 hade 66,4 % av hushållen i Sorsele tillgång till bredband på minst 100 
Mbit/s. Kommunen når därmed inte det nationella bredbandsmålet på 95 % för 
2020, rikssnittet låg år 2020 på 87 % där Umeå har högst täckning med 93,8 % 
och Vilhelmina har lägst med 66,1 %. I Sorseles tätbygd hade 84 % av hushållen 
tillgång till anslutning med 100 MBits/s, jämfört med 33 % i glesbygden. 
Skillnaden i utbyggnad mellan tät- och glesbygd är förhållandevis stor i Sorsele, 
jämfört med de andra kommunerna i länet. Rikssnittet ligger på 90 % för tätbygd 
och 55 % för glesbygd. I Sorsele ökade andelen hushåll med tillgång till bredband 
på 100 Mbit/s med 1 procentenhet jämfört med året innan. I hela landet var 
motsvarande siffra 3 %. 
 
Utifrån det nationella bredbandsmålet ska hela Sverige år 2025 ha tillgång till 
snabbt bredband. Under 2020 hade 77 % av hushållen i Sorsele tillgång till 
bredband på 1 Gbit/s i sin absoluta närhet. Det betyder att kommunen inte ännu 
når det nationella bredbandsmålet för 2025. Rikssnittet låg år 2020 på 95 %. I 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 35 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 83, forts. 
 
 Sorsele ökade andelen hushåll med tillgång till bredband på 1 Gbit/s med 
2 procentenheter jämfört med året innan under 2020. I hela landet var 
motsvarande siffra 3 %. Sorsele koncern har ett stabilt inflöde på intäktssidan, 
men behöver tillföra medel, med ett belopp av 4 miljoner kronor. Bland annat har 
koncernen en skuld till Vattenfall som uppgår till cirka 1,5 miljoner kronor samt 
för att möjliggöra ett avslut på etapp 1 och etapp 2, då dessa avslutas 2021-12-31. 
 
Med aktuell lägesbild behöver den befintliga strategin för bredbands-byggandet i 
kommunen ses över och tydligare delmål och aktiviteter till dessa måste fastställas 
och följas upp. Ny bredbandsstrategi håller på att tas fram i alla Västerbottens 
kommuner förutom Umeå och Skellefteå. AC-Net är paraplyhållare och 
samordnar arbetet. Driftsbudgeten bör ligga kvar inom bredband. (beaktat 
regelverk kring fondering osv). Finns det alternativa tekniska lösningar, som 
håller nationella målbilder för delar av vår kommun, bör dessa beaktas. 
 
Kommunen söker PTS medel för ett treårsprojekt på 10 miljoner kronor. Inget 
krav på medfinansiering. Kommunen bör också se över bemanningen på it-
enheten för bredbandsbyggandet, just nu hinns inte allt med, för lite personal. 
 
It-chefen redovisar på sammanträdet att byggnationerna är klart i de projekt som 
byggs, Bredband till fler OSN och Bredband i extrem glesbygd ON, har vi en 
anslutningsgrad på cirka 75 %. (tillgång till, inklusive närhet till bredband). 
Ammarnäs är inräknad i redovisningen PTS bredbandskartläggning. Ovan räkning 
enligt PTS där man säger att vi har 1 417 hushåll. Om vi går efter Statistiska 
centralbyrån som säger 1 226 hushåll blir anslutningsgraden (tillgång  till , 
inklusive närhet till bredband) 87 %. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av It-chef 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 62 
Presentation (bildspel) – Bredbandsläget i Sorsele kommun 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-04, 2021-02-05 och 2021-01-29 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel 
med 4 miljoner kronor för år 2021 samt att finansiering sker ur likvida medel 
alternativt 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 36 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 84 Dnr 2016/82-534 
 
Slutrapport - Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Godkänna redovisningen av projektet. 
- 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 

kapitaltjänstkostnader. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. 
 
Sorsele kommun har som mål genom sin bredbandsstrategi att senast 2020 ska 95 
% av alla hushåll och företag i kommunen ha tillgång till bredband om minst 100 
Mbit/s. Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, 
driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet 
ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
Syftet med projektet är att öka tillgången till bredband med hög 
överföringskapacitet. Målet för projektet är att kommunen ska ansluta minst 73 % 
av hushållen (i Ammarnäs) med folkbokförda personer inom det område som är 
avgränsat i projektet. 
 
I februari 2021 slutrapporterades ärendet till kommunstyrelsen, som dock 
återremitterade det med uppgift om att sammanställa en total ekonomisk 
redovisning där intäkter, utgifter och avskrivningar framgår. Kopplingen till 
pågående projekt och delprojekt ska framgå av den totala redovisningen. 
 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. I detta projekt har Sorsele kommun inte medfinansierat eller 
bidragit med några investeringsmedel. Sorsele kommuns mål är antagna i en 
bredbandsstrategi (antagen av kf § 35, 140623). 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och eftersom 
marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i området har 
Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, driva och 
förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet ingår som 
en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
För att klara av den stora mängd anslutningar så har kommunen varit tvungen att 
uppgradera det gamla nätet, i annat fall skulle utbyggnaden inte ge någon effekt. 
Det gamla nätet började byggas år 2000/2001 och byggdes då för att 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 37 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 84, forts. 
 
klara den kapacitet som då behövdes samt även med viss framförhållning. 
Jordbruksverket har beviljat kommunen 2 779 114 kronor, varav 30 % är privat 
medfinansiering (anslutningsavgifter). Den totala kostnaden för projektet 
inklusive uppgradering av det gamla nätet är 5 333 610 kronor, intäkter totalt är 
3 674 297 kronor varav 1 659 313 kronor kommer att finansieras genom 
kapitaltjänstkostnader som belastar verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 63 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Bildspel presentation bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 12/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-02-11 
Allmänna utskottet § 11/2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunstyrelsen godkänner redovisningen av 
projektet. 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 
kapitaltjänstkostnader. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Ekonomi 
It-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 38 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 85 Dnr 2021/231-106 
 
Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
renhållningsnämnd 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Ersättning ska hanteras enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för 

förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. Procentsatsen för uppdraget 
ordförande i Trepartens renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella 
grundarvodet enligt beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande 
politiker redan erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen 
ytterligare ersättning utgå från Treparten. 

- Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning och 
övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin politiker och 
regleras därmed av respektive kommuns eget arvodesreglemente. Arvode för 
ordförande och vice ordförande ska ersättas i enlighet med värdkommunens 
arvodesregler och ingå i nämndens budget. Kostnader för utbildning och 
liknande verksamhet för de förtroendevalda ska ingå i nämndens budget. 

 
Ärendebeskrivning 
Treparten är den för Sorsele, Malå och Norsjö gemensamma nämnd som ansvara 
för insamling av hushållsavfall. Det senaste avtalet mellan kommunerna tecknades 
2011 och kommunerna har för avsikt att teckna ett nytt avtal under 2021. När 
Trepartens renhållningsnämnd bildades bestod dess politiska organisation av 
kommunalråd eller på annat sätt redan avlönade politiker. Över tid har den 
politiska organisationen förändrats. 
 
Under 2020 tjänstgjorde Sorsele politiker som ordförande för nämnden. Denna 
politiker sakande rätt till deltidsarvode från hemkommunen under perioden. På 
begäran om ersättning för fullgjort arbete inom nämnden hänvisar Sorsele 
kommun till att det är värdkommunen för nämnden, dvs Norsjö kommun, som ska 
utge ersättning. 
 
Sorseles politiker saknar till följd av detta arvode för 2020. Ett reglemente bör 
fastställas för 2020-2022 och ersättning bör därefter utbetalas retroaktivt till den 
politiker som tjänstgjort utan ersättning. 
 
Trepartens renhållningsnämnd föreslår att ersättning ska hanteras enligt Norsjö 
kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. 
Procentsats för uppdraget som ordförande i Trepartens renhållningsnämnd saknas 
dock i beloppsbilagan. Därför bör alla deltagande kommuner godkänna 
arvodesnivån då det i annat fall skulle vara de tjänstgörande politikerna själv som 
beslutar om sin ersättning. 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
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 2021-06-08 39 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 85, forts. 
 
Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
föreslås sättas till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt beloppsbilagan 
till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan erhåller hel- eller 
deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå från 
Treparten. I övrigt ska Norsjö kommuns antagna reglemente gälla i sin helhet för 
utbetalning av ersättning för politiker inom Treparten. De ersättningar som betalas 
ut från Treparten via Norsjö kommun ska märkas med en aktivitet för respektive 
kommun så att faktisk kostnad i slutänden belastar berörd politikers hemkommun. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 54 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Trepartens renhållningsnämnde § 4/2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår kommunfullmäktige besluta att ersättning ska hanteras 
enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 
2019-2022. Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens 
renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan erhåller 
hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå 
från Treparten. Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning och 
övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin politiker och 
regleras därmed av respektive kommuns eget arvodesreglemente. Arvode för 
ordförande och vice ordförande ska ersättas i enlighet med värdkommunens 
arvodesregler och ingå i nämndens budget. Kostnader för utbildning och liknande 
verksamhet för de förtroendevalda ska ingå i nämndens budget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 40 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 86 Dnr 2021/83-003 
 
Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- En parlamentarisk arbetsgrupp bildas som gör en översyn av samtliga 

arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod. 
- Ersättningsnivån för ej tjänstgörande ersättare ska vara fortsatt oförändrad. 
 
Reservation 
Pia Sjöberg (c), André Emilsson (s), Bo Brydsten (s) och Katarina Lövgren (s) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Sjöberg förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele Socialdemokratiska Arbetarparti har i februari 2021 lämnat en motion till 
kommunfullmäktige. De kräver att arvodes- och ersättningsreglemente förändras 
så att ersättare, även de som inte tjänstgör, får arvode och reseersättning. De anser 
att kostnaden är låg i förhållande till den demokratiska vinsten. 
 
Kommunfullmäktige fattade i september 2018 beslut om revidering av arvodes- 
och ersättningsreglemente. Bland annat var ersättningsfrågan till icke 
tjänstgörande ersättare aktuell då. I det tidigare reglementet fick samtliga 
närvarande ledamöter och icke tjänstgörande ersättare både arvode, förlorad 
arbetsförtjänst och reseersättning. Vid beslut om revidering föreslog 
kommunstyrelsen att reviderat reglemente skulle antas där ingen ersättning skulle 
utgå. S-ledamöterna Pia Sjöberg, Fred Stövset, Katarina Lövgren och Daniel 
Grundström reserverade sig mot detta beslut. I kommunfullmäktige yrkade Bo 
Brydsten (s) att arvode för icke tjänstgörande ersättare skulle vara kvar i det nya 
reglementet, en kommunfullmäktige beslutade enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 76 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-05-20 
Motionen 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
bilda en parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn av samtliga 
arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod.  
Kjell Öjeryd (v) – Ersättningsnivån för ej tjänstgörande ersättare ska vara fortsatt 
oförändrad. 
Pia Sjöberg (s) - Yrkar på bifall till förslaget i motionen. 
 
 
     Forts. 
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 Utdragsbestyrkande 

Ks § 86, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer Öjeryds och Sjöbergs förslag mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Öjeryds förslag. 
 
Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för Öjeryds förslag 
Nej-röst för Sjöbergs förslag 
 
Omröstningsresultat 
Med 5 ja-röster för Öjeryds förslag och 4 nej-röster för Sjöbergs förslag beslutar 
kommunstyrelsen bifalla Öjeryds förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
 
Kjell Öjeryd (v)   Ja-röst   
Inger Stenlund (v)   Ja-röst   
Urban Isaksson (v)   Ja-röst   
Nina Häreskog-Linder(c)   Ja-röst   
Kristina Axelsson (c)   Ja-röst   
Pia Sjöberg (s)    Nej-röst  
André Emilsson (s)    Nej-röst  
Bo Brydsten (s)    Nej-röst  
Katarina Lövgren (s)    Nej-röst  
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 2021-06-08 42 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 87 Dnr 2021/275-106 
 
Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas ek förening 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Utträde sker från båda föreningarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är medlem i ett antal föreningar. För två av dessa bör 
kommunen överväg fortsatt medlemskap: 
- MidtSkandia är ett utbyte över gränsen mellan Helgeland i Norge och 

Västerbotten i Sverige. Forna vatten- och vandringsleder har i dag ersatts av 
Europaväg 12, Krutfjellvägen och Sagavägen. Dessa gränsöverskridande 
vägar spela stor roll för att vi ska kunna tillgodo göra oss hela regionens 
utbud. MidtSkandia är en av de gränsregioner som Nordiska ministerrådet 
stödjer. Medlemsavgifter är 8 525 kronor per år. 

- Inlandskommunernas ek förening är en förening som har sitt ursprung i 
engagemanget för att rädda Inlandsbanan. Föreningen bildades 1989 i 
samband med att trafikpolitiken behandlades. Några år senare, efter ett 
positivt besked om banan i riksdagen bildade IEF ett bolag för driften, 
Inlandsbanan AB. Föreningen skriver i sin verksamhetsplan för 2019-2022 att 
föreningen ska behandla frågor som medlemmarna anser betydelsefulla och 
av gemensamt intresse. Särskild vikt läggs vid infrastrukturen, framför allt 
Inlandets järnvägar med Inlandsbanan som sammanhållande band, samt 
Inlandsvägarna rv 26 och E45. Gemensamma näringspolitiska frågor ska ges 
hög prioritet. Inlandets roll i omställningen till ett hållbart samhälle och 
verksamheter med koppling till regionens rika naturtillgångar ska 
uppmärksammas, liksom inflytandet över och ersättningen från nyttjandet av 
dessa resurser. Inlandsbornas engagemang och initiativ ska stimuleras och tas 
tillvara för utvecklingen i regionen. Medlemsavgiften är 20 000 kronor per år. 

 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 55 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-26 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
Öjeryd – C och V föreslår att utträde sker från båda föreningarna. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
Utdrag 
Ekonomi,  
Föreningarna  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 43 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 88 Dnr 2021/269-106 
 
Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet förutsatt att 

kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell som finns inom 
R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga kommuner i R10 deltar. 

- Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Ärendebeskrivning 
Till följd av utflyttning och en ogynnsam åldersstruktur har många gles- och 
landsbygdskommuner i västvärlden och Sverige minskande befolkning. Detta 
skapar problem när det gäller att tillhandahålla offentlig service och en stabil 
skattebas för kommunerna. I Sverige finns idag cirka 600 000 fritidshus spridda 
över landet. En viktig lokaliseringsfaktor för fritidshusen är närheten till 
befolkningen, närheten till vattendrag och närheten till turistdestinationer såsom 
skidorter. Detta betyder att fritidshusturism är en typ av turism som oftast är 
nationell eller inomregional. 
 
Företagsforskarskolans vision är att förena vetenskaplig excellens med nytta för 
samhället och den organisation som samarbetar, och att på samma gång 
genomföra en högkvalitativ utbildning av nya forskare. Forskarskolan är öppen 
för alla forskningsområden och doktoranden har sin anställning vid Umeå 
universitet. Tillsammans med företag eller organisation arbetar doktoranderna 
under fyra år med att utforska en frågeställning. Både universitetets forskare och 
potentiell extern part har möjlighet att initiera ett doktorandprojekt. 
Projekten har hög vetenskaplig kvalitet och samhällsrelevans, vilket skapar 
förutsättningar för konkurrenskraft och utveckling menar Umeå universitet som 
satsar stora summor varje år i Företagsforskarskolan. Forskningsprojekten är 
gemensamt finansierade och den externa parten står för 50 procent av 
doktorandens lön. 
 
I normalfallet finansierar företagsforskarskolan (Umeå universitet) och den 
externa parten 50 procent vardera av doktorandens lön. Givet detta kan man 
snabbt göra en kalkyl på eventuella kostnader för att genomföra detta utifrån R10s 
horisont. En grov uppskattning är att en doktorand kostar cirka 3 miljoner kronor 
under fyra år. Detta är kostnader för lön. Kostnader för handledning, materiel och 
lokaler täcks av respektive värdinstitution, i detta fall institutionen för geografi. 
Med en finansiering på 50 % av lönekostnaden från Umeå Universitet, återstår ett 
åtagande från R10 på motsvarande 1,5 miljoner kronor under fyra år. Detta blir en 
kostnad på 375 500 kronor/år, eller motsvarande 37 500 kronor/kommun inom 
R10/år. Detta för fyra års forskning. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 75   Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 44 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 88, forts. 
 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 202104-22 
Företagsforskarskolan 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunstyrelsen är positiv till medfinansiering av 
projektet förutsatt att kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelnings-
modell som finns inom R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga 
kommuner i R10 deltar. Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Umeå Universitet 
Kommunchef 
Ekonomi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 45 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 89 Dnr 2021/274-107 
 
Ansvarsfrihet 2020 för direktionen i Partnerskap Inland – 
Akademi Norr 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Direktionen och de förtroendevalda i kommunalförbundet beviljas 

ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet. 
- Kommunalförbundets årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) och Pia Sjöberg (s) anmäler jäv och lämnar möteslokalen. Bo 
Brydsten (s) inträder som ordförande. 
 
Ärendebeskrivning 
Årsredovisning för kommunalförbundet Partnerskap Inland – Akademi Norr 
avseende år 2020 fastställds av direktionen 2021-02-18. 
 
Eftersom Partnerskap Iland – Akademi Norr är ett kommunalförbund med 
direktion så ska frågan om ansvarsfrihet prövas i varje medlemskommuns 
fullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsberättelse 
Skrivelse 
Årsredovisning 2019 
Protokollsutdrag 2020-02-28 
 
Förslag till beslut 
Av upprättad revisionsberättelse framgår att revisorerna föreslår att direktionen 
för kommunalförbundets beviljas ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet, samt att 
kommunalförbundets årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 46 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 90 Dnr 2020/105-106 
 
Verksamhetsberättelse av statsbidrag 2020 för Samisk förvaltning 
av Sorsele kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Verksamhetsberättelsen godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk (minoritetslagen) 
har gällt i Sverige sedan januari 2010.  
 
Lagen beskriver vilka rättigheter som minoriteterna har i hela landet och inom de 
speciella förvaltningsområden som finns för finska, meänkieli och samiska. 
Samtliga kommuner och andra myndigheter ska informera minoriteterna om deras 
rättigheter. De är också skyldiga att skydda minoriteternas språk och kultur och 
särskilt viktigt är barns och ungas rätt att få utveckla sitt språk och sin kultur. 
Dessutom ska kommuner och andra myndigheter ge minoriteterna inflytande över 
frågor som berör dem. 
 
I förvaltningsområdena för finska, meänkieli och samiska är kommunerna 
skyldiga att ordna förskola och äldreomsorg på minoritetsspråken. De personer 
som vill använda sitt minoritetsspråk i kontakten med kommunerna har rätt att 
göra detta både muntligt och skriftligt. 
 
Den 1 januari 2019 reviderades lagen så att rättigheter och skyldigheter stärktes 
ytterligare. Kommuner och regioner är nu t.ex. skyldiga att anta mål och riktlinjer 
för sitt minoritetspolitiska arbete och dessa ska på begäran kunna lämnas ut till 
den myndighet som har uppföljningsansvar för lagen. 
 
Sorsele kommun får ett statsbidrag på 660 000 kronor per år för samisk 
förvaltning som redovisas till Sametinget i februari varje år. Sorsele har en 
samordnare anställd på 75 % för att koordinera statsbidraget för samisk 
förvaltning varav lönen utgår från statsbidraget. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av samisk samordnare Åsa Skum 
Samordnarens tjänsteutlåtande 2021-05-27 
Verksamhetsberättelse, handlingsplan 
Ekonomisk redovisning 
Uppföljningsrapport 
Foto av Veärbmie, Mat till avdelningarna covidåret, Samesyrrorna, Kokt fisk till 
avdelningarna, Coronasäker utställning förskola 
Beslut statsbidrag, redovisning 
 
     Forts. 

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
ba

bc
61

eb
-7

c2
e-

40
e3

-a
e7

6-
ee

e2
d5

82
73

21



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 47 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 90, forts. 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att verksamhetsberättelsen godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Åsa Skum 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 48 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 91 Dnr 2021/346-806 
 
Taxa uthyrning Aivak 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta föreslagen taxa för uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 30 % 

rabatt när gäst hyr sju nätter. 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan mars 2019 har Sorsele kommun ett hyresavtal där kommunen hyr stora 
stugan Aivak av Länsstyrelsen Västerbotten. Ett försök för att öka 
nyttjandegraden av stugan och göra den mer tillgänglig både för privatpersoner 
och företag. Hyresavtalet löper på fem och avslutas år 2023. Hyresnivån för 
stugan har haft en prisbild där första åren varit låg för att öka successivt för att 
sista året vara en hyra på 30 000 kronor per år. Justering har gjorts av 
Länsstyrelsen på grund av corona som möjliggjort fler år med lägre hyra. 
 
Hyresavtalet reglerar villkor kring uthyrning och skötsel av stugan. 
 
Som stöd i skötsel av stugan, uthyrning och marknadsföring köps tjänst av Hook 
& cup Visitor Center i Sorsele AB som erhåller provision med 50 % av 
uthyrningsintäkterna. Tjänst köps även av Erik Eriksson, Slätvik, som ersätts fast 
pris per år för tillsyn, viss underhåll och skoterled över Juktån. 
 
Beslutsunderlag 
Tf fritids- och kulturchefens tjänsteutlåtande 2021-05-28 
Hyresavtal med Länsstyrelsen i Västerbotten 
Uppdragsavtal med Hook & Cup Visitorcenter i Sorsele 
 
Förslag till beslut 
Tf fritids- och kulturchef föreslår i sitt tjänsteutlåtande att föreslagen taxa för 
uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 30% rabatt när gäst hyr sju nätter 
antas. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 

  

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
ba

bc
61

eb
-7

c2
e-

40
e3

-a
e7

6-
ee

e2
d5

82
73

21



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 49 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 92 Dnr 2021/248-615 
 
Storuman Folkhögskola filial Sorsele 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till 

Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av fungerande 
utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 

- Folkhögskolan tillåts minska ytan de hyr om elevantalet blir lågt så att 
ekonomin kan gå ihop. Folkhögskolan har då ett år på sig att upparbeta en 
större verksamhet som kan generera en större hyresintäkt för kommunen. 

 
Ärendebeskrivning 
Storumans folkhögskola finns tillsammans med Vindelns folkhögskola inom 
Region Västerbottens folkhögskoleförvaltning som leds av Folkhögskolestyrelsen. 
Verksamheterna samarbetar inom ramen för Västerbottens folkhögskola. 
Folkhögskolestyrelsen har ett regionuppdrag vad gäller folkbildning och bedriver 
från hösten 2021 verksamhet vid sju enheter. Folkhögskolan vänder sig till vuxna 
studerande från 18 år och uppåt. 
 
Storuman Folkhögskola har visat intresse av att etablera en filial i Sorsele. 
Coronapandemin har medfört att Folkhögskolerådet utlyst medel för 
yrkesinriktade utbildningar inom allmän och särskild kurs på grund av den ökande 
arbetslösheten och de stora behoven av omställning på arbetsmarknaden. 
 
Storuman Folkhögskola har sökt dessa medel med inriktning allmän kurs 
undersköterskeförberedande med placering i Sorsele. I mars 2021 fick de besked 
att medlen blev beviljade för hösten 2021 och våren 2022. Utrymmet är 15 platser 
där inte alla 15 behöver utgöras av undersköterskeförberedande studenter utan 
mycket väl kan vara de som behöver läsa in grundskola och gymnasium. Även 
studerande mot Västerbottens Folkhögskolas övriga utbildningar kan ingå bland 
de 15. En lärarresurs kommer att anställas. 
 
Utifrån detta behöver Storumans Folkhögskola hyra en lokal. Rektor från 
Folkhögskolan har besökt Sorsele kommun och tittat på några olika lokaler där 
Älvbrinken passar bra, men för kommande läsår finns inte möjlighet att hyra hela 
lokalen. Bifogat finns en ritning med markerat utrymme som är av intresse för 
Storuman Folkhögskola att hyra från 1 augusti 2021 till 30 juni 2022, totalt 11 
månader. 
 
Folkhögskolan önskar hyra en möblerad utbildningslokal med White board och 
projektor. Det bör finnas lärararbetsplats, grupprum, uppehållsrum med 
kök/pentry, toalett, kopiator/skrivare, bredband och wifi. 
 
Enhetschef för städ och fastighet har beräknat en hyra för aktuell del av  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 50 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 92, forts. 
 
Älvbrinken exklusive möbler, AV utrustning och abonnemang för bredband/wifi. 
Kostnaden beräknas till 153 879 kronor per år, lokalvård 4 666 kronor per månad 
för 2021 och 4 750 kronor per månad för 2022. 
Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till 
Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av 
fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 
 
En kostnad för papper, säckar/påsar, tvål, diskmedel tillkommer med 4 800 kronor 
per år. Total hyresintäkt för 11 månader blir enligt ovanstående uppgifter 197 586 
kronor. 
 
Under kommande läsår 21/22 är planen att jobba fram en långsiktig lösning för en 
fast etablering av folkhögskola i Sorsele med en profil som kan locka nuvarande 
och nya medborgare till utbildning. 
 
Efter allmänna utskottets sammanträde har rektor kontaktat ansvarig för Lärcentra 
med en oro över hyreskostnaden på 197 586 kronor för 11 månader om elevantalet 
till en början blir lågt. Folkhögskolans ekonomiska resurser styrs av antalet 
deltagare. 
 
Lärcentrum har efter detta tittat på möjlighet till alternativ lokal på Kulturhusets 
övervåning och ett rum i Lärcentrums egna lokaler. Inget av dessa alternativ känns 
särskilt bra med tanker på eventuell framtida utveckling. Verksamhetens 
ståndpunkt är att den lokal som fortsatt är aktuell är Älvbrinken.  
 
Beslutsunderlag 
Lärcentra-ansvarigs tjänsteutlåtande 2021-04-16 och 2021-06-03 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 56 
Ritning Älvbrinken 
Ansökan yrkesinriktad allmän kurs 
Skrivelse från Storumans folkhögskola 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering 
av en filial i Sorsele till Storumans Folkhögskola samt att bekosta 
iordningställande av fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans 
önskemål. 
Lärcentrum-ansvarig föreslår i nytt tjänsteutlåtande att Folkhögskolan tillåts 
minska ytan de hyr om elevantalet blir lågt så att ekonomin kan gå ihop. 
Folkhögskolan har då ett år på sig att upparbeta en större verksamhet som kan 
generera en större hyresintäkt för kommunen. 
 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 51 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 92, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag med Lärcentrums tillägg. 
______ 
 
Utdrag 
Lärcentra 
Ekonomi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 52 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 93 Dnr 2021/277-003 
 
Säkerhetspolicy Simhallen Sorsele 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Säkerhetspolicy för simhallen i Sorsele revideras enligt förslag och antas därefter. 
 
Ärendebeskrivning 
För simhallen i Sorsele finns behov av att ta fram en tydlig säkerhetspolicy 
avseende säkerheten vid tjänster som erbjuds konsumenter i form av bad vid 
badanläggningar som är tillgängliga för allmänheten o h där tillträdet till badet 
sker på ett kontrollerat sätt via reception eller likande. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 64 
Förslag till reviderad säkerhetspolicy 
Tf fritids- och kulturchefens tjänsteutlåtande 2021-05-21 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att säkerhetspolicy för simhallen i Sorsele antas efter 
fritid och kulturs revideringar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Tf fritids- och kulturchef 
Badmästare 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 53 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 94 Dnr 2020/514-373 
 
Yttrande - samråd av nya 150 kV ledningar Sandselehöjderna -
Vattenfall Eldistribution 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Sorsele kommun lämnar följande i yttrande: 
 
- Sorsele kommun anser att människors hälsa ska prioriteras varför det är viktigt 

att magnetfälten inte överstiger dom uppsatta gränsvärden som finns.  
- Miljökonsekvensbeskrivningen är granskad och är skriven i enlighet med 6 kap 

miljöbalken och dess förordningar. 
- Om ledningsdragningen ändras skall efterbehandling av den gamla dragningen 

ske. 
- Kommunen anser att de alternativ som är att föredra är de som inte: 

- passerar i direkt närheten av några boendemiljöer. 
- påverkar friluftsliv, värdefulla naturområden, nyckelbiotoper, 

kulturhistoriska lämningar, våtmarker, vattenförekomster och renskötsel 
eller annan markanvändning negativt. 

 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) anmäler jäv och lämnar mötet. Pia Sjöberg (s) övertar 
ordförandeskapet, ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Vattenfall Eldistribution AB avser att ansöka om nätkoncession för linje (tillstånd) 
för fem nya 150 kV-luftledningar (nominell spänning) enligt nedan. 
Kraftledningarna planeras i Sorsele och Storumans kommuner i Västerbottens län,  
• Kraftledning mellan stamnätsstation Grundfors och planerad kopplingsstation 

1, 2 eller 3. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Sandberget. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Sikselberget-Storhobben. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Storliden. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Nävern-Gammhemberget. 
 
Dokumentet utgör underlag för avgränsningssamråd enligt 6 kap. 29-32 §§ 
miljöbalken. Ett avgränsningssamråd genomförs som en del i den specifika 
miljöbedömningen inför arbete med miljökonsekvensbeskrivning och innebär att 
den som avser att bedriva verksamheten samråder om verksamhetens lokalisering, 
omfattning och utformning, de miljöeffekter som verksamheten kan antas medföra 
i sig eller till följd av yttre händelser, samt om miljökonsekvensbeskrivningens 
innehåll och utformning. 
 
Sökanden har under december 2020 och januari 2021 genomfört ett första samråd 
för ett stort utredningsområde med flera föreslagna alternativa utredningsstråk  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 54 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 94, forts. 
 
med myndigheter, föreningar, organisationer och samebyar. I detta skede fanns 
inte några specifika sträckningar framtagna och det fanns således inte några direkt 
berörda fastighetsägare. Därför skedde samrådet med de parter som berörs på 
övergripande nivå och som således kan ha synpunkter om området i stort och de 
framtagna stråken. Annonsering gjordes för att inkludera allmänheten.  
 
Inför detta samråd, steg 2, har Sökanden arbetat fram föreslagna 
ledningssträckningar inom de stråk som fortfarande är aktuella för respektive 
ledning. Nu sker även samråd med berörda fastighetsägare och direkt berörda 
sakägare, utöver de parter som var med i första samrådet. 
 
Sökanden genomför samlat samråd för de fem delsträckorna då de hänger ihop 
med varandra inom samma utredningsområde och i viss mån påverkar eller är 
beroende av varandra. Efter genomfört samråd kommer ansökan att delas upp i 
fem separata koncessionsansökningar med tillhörande 
miljökonsekvensbeskrivning.  
 
Beslutsunderlag 
Förslag till yttrande från chef för samhällsbyggnadsverksamheten 
Samrådshandlingar 
 
Förslag till beslut 
Chef för samhällbyggnadsverksamheten lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till 
yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Sweco Enviroment AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 55 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 95 Dnr 2021/201-026 
 
Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
utbildning och omsorg 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Coronarelaterad sommarbonus med 500 kronor ska inte utgå till medarbetare 
inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
HR-chef har fått i uppdrag av beredningsgruppen att besvara en del frågor som 
uppstått i samband med ett tjänsteutlåtande från skolchefen. Detta tjänsteutlåtande 
avser ett förslag om att ge personal inom utbildnings- och 
äldreomsorgsverksamhet en coronarelaterad sommarbonus i form av ett 
presentkort till ett värde av 500 kronor. Presentkortet ska nyttjas hos det lokala 
näringslivet. HR-chefen har utrett förslaget och beskriver i sitt tjänsteutlåtande 
bland annat Skatteverkets syn på gåvor som lämnas i pengar och att dessa är 
skattepliktiga. Personalvårdsförmåner är skattefria för en medarbetare, men en 
bonus i form av presentkort räknas ej vara en personalvårdsförmån. 
 
HR-chef förordar att vi håller oss till de centrala kollektivavtalen och arbetar 
aktivt för att skapa förutsättningar för en bra arbetsmiljö, även när vi inte befinner 
oss i en pandemi. I beredningen av ärendet har HR-chef vid två separata tillfällen 
haft telefonkontakt med handläggare på Skatteverket samt även en mailkontakt 
utöver dessa två muntliga kontakter. Den information som har lämnats i dessa 
kontakter framgår av tjänsteutlåtandet. Under perioden 1 januari – 31 december 
2021 gäller en tillfällig skattefrihet för gåvor som innebär att man inte 
förmånsbeskattas för gåvor från sin arbetsgivare så länge gåvornas värde 
sammantaget inte överstiger 2 000 kronor och att de inte lämnas i pengar. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 50 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-20 
Skolchefens förslag 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att Coronarelaterad sommarbonus med 500 kronor 
inte ska utgå till medarbetare inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
HR-chefen 
Skolchefen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 56 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 96 Dnr 2020/64-106 
 
Svar på medborgarförslag - Miljögifter och farliga kemikalier i 
förskolor 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Förslår kommunfullmäktige besvarar förslaget enligt följande; 
Medborgarförslaget belyser ett viktigt område som kommunen behöver arbeta mer 
aktivt med i framtiden.  
 
Inom förskolans verksamhet pågår ett arbete med att byta ut varor med potentiellt 
farliga kemikalier. Samtidigt har Sorsele kommun en ansträngd ekonomi med 
väldigt små medel vilket innebär att det ständigt behöver prioriteras inom 
verksamheten. Det innebär att det pågående arbetet med att se över och byta ut 
farligt material kommer att ta tid.  
 
Kommunen behöver inför kommande upphandlingsperiod av varor inom 
förskolan se över upphandlingskriterierna. Inget arbete görs gällande miljö- och 
hälsokraven för närvarande.  
 
Handlingsprogram för en giftfri förskola har nu av förslagsställaren 
uppmärksammats inom kommunen och det får framöver lyftas som ett steg till en 
hållbar förskoleverksamhet. 
 
Verksamhetens egenkontroll kommer utvecklas under år 2021 och därigenom 
driva arbetet i en mer hållbar riktning där styrdokumenten även ses över.  
 
Kommunen har alltså ett pågående arbete med att byta ut varor inom förskolan 
dock begränsar tilldelade medel och personella resurser till att arbetet går 
långsamt framåt. Därför vill inte verksamheten avslå förslaget helt utan tacka 
förslagsställaren för sitt engagemang att lyfta frågan och få verksamheten att driva 
på arbetet i den mån det är möjligt. 
 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat.  
 
Ärendebeskrivning 
Anna Adbo har lämnat in ett medborgarförslag om miljögifter och farliga 
kemikalier i förskolor. Hon föreslår att Sorsele kommun: 
- skärper hälso- och miljökraven i den kommunala upphandlingen 
- antar ett handlingsprogram för giftfri förskola 
- ställer krav på förskolor inom kommunen att rensa ut befintliga varor med 
potentiellt farliga kemikalier från förskolorna 
- ger stöd till förskolorna att implementera kraven på egenkontroll 
- säkerställer att inköpsrekommendationer finns på alla förskolor där miljö- och 
kemikalieaspekten ingår 
      Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 57 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 96, forts. 
 
- ställer krav på nybyggen och renoveringar så att inte nya problem uppstår 
- implementerar krav mot miljögifter och farliga kemikalier i de delar av 
styrdokument som berör förskolan och att detta följs upp årligen.  
 
Medborgarförslaget godkändes av kommunfullmäktige i april 2020 och 
överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsunderlag 
Utredarens tjänsteutlåtande 2021-05-31 
Kommunfullmäktige 2020-04-27 § 28 
Medborgarförslag med bilaga från Anna Adbo 2020-02-14 
 
Förslag till beslut 
Utredaren lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till svar på medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
Anna Adbo 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 58 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 97 Dnr 2021/200-606 
 
Redovisning - anmälan om kränkande behandling 
 
Kommunstyrelsens beslut  
Redovisningen är mottagen.  
 
Ärendebeskrivning 
Förskolechef och rektor som får kännedom om att ett barn eller elev anser sig  
ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är  
skyldig att anmäla detta (Skollagen 6 kap. 10 §). 
Antal utredningar som genomförts utifrån diskriminering och annan kränkande  
behandling i förskolan- och fritidsverksamheten, förskoleklass, grundskola och  
gymnasium redovisas för perioden 2021-03-06 – 2021-05-04.  
Personalen har utrett ärendena och vidtagit åtgärder. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 37 
Redovisning perioden 2021-03-06 – 2021-05-04 
_______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 59 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 98 Dnr 2021/310-706 
 
Avgift för bostad med särskild service för ungdomar enligt LSS  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Indexreglerad avgift för ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. 
- Skäliga avgifter utifrån inkomst för ungdomar från höstterminen det år 

ungdomen fyller 19 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom över 19-20 år, eller 

om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
- Beslutet om avgift gäller från och med1 augusti 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Ungdomar inskrivna i LSS har rätt till ett elevhem med särskild service om valet 
av skola gör att ungdomar inte kan pendla mellan hem- och skolort (9 § 8. LSS) 
Tidigare har inte Sorsele kommun tagit ut någon avgift för kost och logi för dessa 
ungdomar.  
 
Kommunen har rätt att ta ut skälig avgift för bland annat bostad. Avgiften får inte 
överstiga kommunens självkostnader och kommunen ska se till att den enskilde 
har kvar tillräckligt för personliga behov. (19 § LSS) 
 
Föräldrar är skyldiga att i skälig utsträckning bidra till kommunens omkostnad när 
någon under 18 år får omvårdnad i annat hem än det egna. Avgifter i det här fallet 
handlar om kostnad för kost och logi. (20 § LSS) 
 
Högsta beloppet som kommunen kan kräva får inte vara högre än vad som 
motsvarar det högsta underhållsstödet per förälder, för närvarande (år 2021)  
2 223 kr för ungdom som fyllt 15 år. (18 kap 20 § SFB) 
 
När ungdomen fyller 18 år, upphör föräldrarnas skyldighet att bidra till 
kommunens kostnader för omvårdnaden. (20 § LSS) 
Då kan kommunen istället ta ut skäliga avgifter för bostad, fritidsverksamhet och 
kulturella aktiviteter. (19 § LSS) 
 
Avgiften kan tas ut av den som har hel sjukersättning/hel aktivitetsersättning från 
Försäkringskassan eller annan motsvarande inkomst. Aktivitets- och 
sjukersättning kan tidigast ges ut från juli månad det år ungdomen fyller 19 år. (33 
kap. 16 och 18 §§ SFB) 
 
Det finns ingen information i förarbeten till lag 19 § LSS om vad som anses vara 
skälig inkomst. Beräknas utifrån inkomst och med hänsyn till att den enskilde 
klarar sina personliga behov. 
  Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 60 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 98 forts. 
 
Avgift för kost och hyra tas ut under vår- och hösttermin. Om en elev inte använt 
elevhemsplatsen på grund av studieavbrott eller annan orsak under 14 dagar eller 
mer, reduceras avgiften med hälften från och med den 15:e dagen. Denna 
reducerade avgift står kvar så länge som eleven är eller har varit frånvarande. Om 
en elev beviljas studieuppehåll för resterande termin/läsår ska eleven inte betala 
någon avgift, varken för kost eller logi, från och med den 15:e dagen av 
studieuppehållet. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 34 
IFO-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-06 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen inför indexreglerad 
avgift för ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. Avgiften följer 
årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. Skäliga avgifter utifrån 
inkomst för ungdomar från höstterminen det år ungdomen fyller 19 år i särskilt 
boende enligt LSS. Att avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 
över 19-20 år, eller om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
Att beslutet om avgift gäller från och med augusti 2021. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
_______ 
 
Utdrag: 21 
Kf 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 61 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 99 Dnr 2021/323-206 
 
Riktlinjer – Socialt hyreskontrakt, Individ- och familjeomsorgen, 
Sorsele kommun   
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Riktlinjer Socialt hyreskontrakt, Individ och Familjeomsorgen, Sorsele 

kommun, antas. 
- Revidering av rubricerad riktlinje ska ske vartannat år. 
 
Ärendebeskrivning 
Individ- och familjeomsorgen ska ha riktlinjer om Sociala hyreskontrakt  
och Individ- och familjeomsorgen i Sorsele kommun ska arbeta efter dem. 
Riktlinjerna ska revideras kontinuerligt för att kommunen ska ha ett rättssäkert 
arbetssätt gentemot kommunens invånare. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 35 
Tjänsteutlåtande 2021-05-12 
Riktlinjer 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen antar riktlinjer 
Socialt hyreskontrakt, Individ och Familjeomsorgen, Sorsele kommun. Revidering 
av rubricerad riktlinje ska ske vartannat år. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Socialsekreterare 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 62 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 100 Dnr 2021/311-738 
 
Patientsäkerhetsberättelse 2020 
 
Kommunstyrelsens beslut  
- 2020 års patientsäkerhetsberättelse godkänns. 
- Antar rekommenderade förbättringsförslag.  
 
Ärendebeskrivning 
Vårdgivaren (kommunstyrelsen) ska enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) 
senast 1:a mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse av vilken det ska 
framgå: 
1. Hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under föregående kalenderår 
2. Vilka åtgärder som vidtagits 
3. Vilka resultat som framkommit 
 
I Patientsäkerhetsberättelsen 2020 redovisas de uppgifter och siffror som 
genom internkontroller inhämtats. Här finns även förslag på förbättrings 
möjligheter inom verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 36 
MAS tjänsteutlåtande 2021-05-03 
Patientsäkerhetsberättelse 2020 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen godkänner 2020 års 
patientsäkerhetsberättelse samt att anta rekommenderade förbättringsförslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
_______ 
 
Utdrag: 21 
MAS 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 63 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 101 Dnr 2021/319-041 
 
Utsikten görs om till ett kombinerat Korttidsboende samt 
kontorslokaler  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Vid genomlysning av verksamheten framgår det att det i dagsläget föreligger ett 
behov av korttidsplatser. Målet är att på sikt få till ett samarbete med Region 
Västerbotten kring en gemensam vårdavdelning. I väntan på det behöver det 
öppnas ett korttidsboende med 5 platser. Kan på sikt omvandlas till ett 
demensboende alternativt boende för icke dementa. Verksamheten är också i 
behov av 3-4 stycken kontorslokaler. 
 
Vid införande av Internhyra 2022 kommer Äldreomsorgen att ha en hyreskostnad 
för denna lokal och då det inte gynnar koncernen Sorsele kommun att säga upp 
dessa så behållas lokalerna. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 43/2021 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19. 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26. 
Organisationsöversyn 
Ritning 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet - Förslår att kommunstyrelsen gör om nuvarande 
trygghetsboende Utsikten till ett korttidsboende bestående av fem korttidsplatser 
samt tre till fyra stycken kontor. 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget om bordläggning under omröstning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bordlägga ärendet i avvaktan på budget 2022. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 64 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 102 Dnr 2021/321-041 
 
Geografisk flytt av trygghetsboendet samt neddragning av antal 
platser  
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Flytta nuvarande trygghetsboende, som är beläget på Utsikten, till Tallbacken. 

Båda boendena är belägna i Lillågården.  
- Nuvarande tio platser minskas till sex platser som kan tillskapas på 

Tallbacken. 
 
Ärendebeskrivning 
En lokalutredning har gjorts på kommunens lokaler inom Äldreomsorgen. 
Den visar att det vore bättre för de personer som skall bo på Trygghetsboendet om 
det är beläget på Tallbacken. Där finns det möjligheter för de boende att när de så 
önskar få vistas utomhus på ett annat sätt, dels eftersom det finns grönytor utanför 
dörren, möjligheter till att sitta ute när man så önskar, grilla etcetera. Den 
möjligheten finns inte på samma sätt på nuvarande boende Utsikten. 
 
Verksamheten föreslår att flytta nuvarande Trygghetsboende, som är beläget på 
Utsikten, till Tallbacken. Båda boendena är belägna i Lillågården.  
Att minska antal platser med 4 stycken. Enligt tidigare beslut så skall det vara 10 
platser. I dagsläget räcker det med de 6 platser som kan tillskapas på Tallbacken. 
Vi har i dagsläget ingen kö. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 44 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26 
Organisationsöversyn 
Ritning 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen flyttar nuvarande 
Trygghetsboende, som är beläget på Utsikten, till Tallbacken. Båda boendena är 
belägna i Lillågården. Nuvarande tio platser minskas till sex platser som kan 
tillskapas på Tallbacken. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 

  

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
ba

bc
61

eb
-7

c2
e-

40
e3

-a
e7

6-
ee

e2
d5

82
73

21



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 65 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 103 Dnr 2021/246-041 
 
Enhetschef rekryteras till äldreomsorgen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Vid organisationsöversyn har det framkommit att antal underställda medarbetare 
under varje enhetschef varierar ganska markant. 
Det som sägs i utredningar är att maxantal under varje chef inte bör överstiga 30 
medarbetare. Viktigt är då att samtliga medarbetare befinner sig geografiskt nära 
sin chef, till exempel på boenden. 
Om man som chef har sina medarbetare spridda geografiskt (hemtjänsten) så är 
riktmärket inte över 20 medarbetare. 
Nuvarande enhetschef Hemtjänst har totalt 22,63 årsarbetare, 27 anställda plus 
timvikarier. Enhetschefen har även ansvar över Trygghetsboendet. 
Det bedöms att det rekryteras ytterligare en enhetschef som skall vara chef över 
delar av hemtjänsten men även över korttidsboendet, Utsikten.  
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 45 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26 
Organisationsöversyn 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet - Föreslår att kommunstyrelsen beslutar anställa 
ytterligare en enhetschef inom äldreomsorgen. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på bordläggning av ärendet i avvaktan på budget 2022, 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget om bordläggning under omröstning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bordlägga ärendet i avvaktan på budget 2022. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 66 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 104 Dnr 2021/354-106 
 
Demokratideklaration – demokrati 100 år 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Sorsele kommun skriver under demokratideklarationen Demokratin 100 år.  
- Sorsele kommun värnar för alla människors lika värde, grundläggande fri- och 

rättigheter och rättsstatens principer. Ansatsen utgår från att en fungerande 
demokrati och mångfald bidrar till social välfärd, rättvisa och hållbar 
samhällsutveckling. 

- Sorsele kommun tar avstånd från diskriminering, extremism, 
främlingsfientlighet, korruption och rasism. 

- Demokrati tydliggörs i kommande målarbete 
- Demokratisamordnare Josephine Gabrielsson tar fram aktiviteter som ska 

jobbas med under 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommittén Demokratin 100 år har i uppdrag att under åren 2018 – 2021 planera, 
samordna och genomföra en samling av insatser och aktiviteter för en stark 
demokrati. 
 
Demokratideklarationen är en del i kommitténs arbete med att etablera den 
nationella samlingen Vår demokrati – värd att värna varje dag. Deklarationen tar 
avstamp i att Sveriges demokrati fyller 100 år och att det är ett viktigt tillfälle att 
uppmärksamma och stärka demokratin. Genom deklarationen vill Kommittén 
samla och engagera krafter som vill bidra till att stärka och utveckla demokratin i 
Sverige.   
 
Införandet av den allmänna och lika rösträtten utgör den viktigaste politiska 
reformen under 1900 talet och ses som demokratins definitiva genombrott i 
Sverige. 2021 är det 100 år sedan den allmänna rösträtten infördes i Sverige. Både 
kvinnor och män fick för första gången rösta i val till riksdagen.  
 
Demokrati byggs underifrån och handlar om hur vi förhåller oss till andra 
människor. I ett demokratiskt samhälle omfamnas olikheter. Demokrati utövas 
dagligen i klassrummen, på arbetsplatser, andra sociala sammanhang och politiska 
samtal.  
 
Beslutsunderlag 
Samordnarens tjänsteutlåtande 2021-06-07 
Demokratideklaration – demokratin 100 år 
Barnkonsekvensanalys demokratideklaration 
 
Förslag till beslut 
Samordnaren föreslår i sitt tjänsteutlåtande att Sorsele kommun skriver under  
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  

 Datum Sida 
 2021-06-08 67 
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Ks § 104, forts. 
 
demokratideklarationen Demokratin 100 år. Sorsele kommun värnar för alla 
människors lika värde, grundläggande fri- och rättigheter och rättsstatens 
principer. Ansatsen utgår från att en fungerande demokrati och mångfald bidrar 
till social välfärd, rättvisa och hållbar samhällsutveckling. Sorsele kommun tar 
avstånd från diskriminering, extremism, främlingsfientlighet, korruption och 
rasism. Demokrati tydliggörs i kommande målarbete 
Kjell Öjeryd (v) – Tilläggsyrkande att demokratisamordnare Josephine 
Gabrielsson tar fram aktiviteter som ska jobbas med under 2021. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt samordnarens förslag 
med eget tilläggsyrkande.  
______ 
 
Utdrag 
J Gabrielsson 
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	Kommunstyrelsens sammanträdesprotokoll 2021-06-08
	Information ordförande och kommunchef





   Sida 1 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Kommunstyrelsens sammanträdesprotokoll 
2021-06-08 


Plats och tid Digitalt möte. Ordförande, vice ordförande, kommunsekreterare och 
kommunchef sitter fysiskt i kommunhusets sessionssal. Tisdag 8 juni 
2021, klockan 08.00–17.45. Beslutrunda klockan 16.30-17.45. 


  
Beslutande Kjell Öjeryd (v), ordförande. Jäv §§ 89, 94 
 Pia Sjöberg (s), vice ordförande. Jäv § 89. Ordförande § 94 
 Inger Stenlund (v) 
 Urban Isaksson (v), deltar från klockan 08.30 
 Kristina Axelsson (c) 
 André Emilsson (s) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Nina Häreskog-Linder (c) tjg för Ingemar Johansson (c). Frånvarande 


klockan 13.40-14.12 på grund av tekniska problem. 
 Bo Brydsten (s) deltar fr klockan 08.30, tjg för Daniel Grundström (s). 


Jäv § 80. Ordförande § 89. 
   
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Anders Pettersson, Sorsele Värmeverk AB, § 70 
 Olov Karlsson, SorseleBo AB, § 70 
 Sigrid Lagerfelt, ekonom, § 71 
 Simon Sundström, teknisk chef, §§ 71, 76-82 
 Ulrika Eriksson, skolchef, § 71 
 Inger Sundin, äldreomsorgschef, §§ 71, 101-103 
 Sara Johansson, IFO-chef, §§ 71, 98-99 
 Therese Brännlund, samhällsbyggnadschef, §§ 71, 94 
 Mari-Anne Englund, it-chef, § 83 
 Åsa Skum, samisk samordnare, § 90 
 Erika Hjukström, tf fritids- och kulturchef, §§ 91, 93 
 Anton Johansson, utredare, § 96 
 Hanna Holmberg, Lärcentrum, § 92 
  
Utses att justera Andre Emilsson (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 65–104 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande ........................................................................................................ 
  Kjell Öjeryd (v) Pia Sjöberg (s) § 94 Bo Brydsten (s) § 89 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Andre Emilsson (s) 
__________________________________________________________________________________ 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
 


 Datum Sida 
 2020- 2 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2021-06-08 Paragraf  65–104 
 
Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 3 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 65 
 
Fastställelse av ärendelistan 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärende 2021/354 – Demokratideklaration, läggs till ärendelistan som därefter 
fastställs enligt följande; 


 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Fastställande av ärendelistan  
5 Gruppmöten ca 45 min  
6 Information ordförande och kommunchef  
7 Meddelanden  
8 Anmälan av delegeringsbeslut  
9 Information Strömsund 30 min  
10 Ägardialog bolagen 20 min  
11 Delårsredovisning tertial 1 2021/127 
12 Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 2021/314 
13 Renhållningstaxa 2021-07-01 2021/312 
14 VA-taxa från 2021-07-01 2021/313 
15 Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 


kommun 2021/315 
16 Försäljning av mark, del av kommunens fastighet 


Ammarnäs 2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening 2021/285 


17 Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 2021/283 
18 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 


i syfte att förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 2020/469 
19 Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 


i syfte att bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 2020/470 
20 Försäljning mark del av fastigheten Ammarnäs 2:101 2020/468 
21 Medborgarförslag - Säkerhetsåtgärder med bland annat 


permanenta farthinder på Jägargatan 2020/349 
22 Remiss - Förslag till nya föreskrifter om bärighetsklasser 


i Västerbottens län 2021/330 
23 Storprojekt - Bredband till fler 2015/22 
24 Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 2016/82 
25 Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 


Renhållningsnämnd 2021/231 
26 Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 2021/83 
27 Medlemsskap MidtSkandia och Inlandskommunernas 


ek förening 2021/275 
28 Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 2021/269 
  Forts. 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 4 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 65, forts. 
 
29 Ansvarsfrihet år 2020 för direktionen i Partnerskap 


Inland - Akademi Norr 2021/274 
30 Statsbidrag 2020 för nationella minoriteter och 


minoritetsspråk 2020/105 
31 Taxa uthyrning Aivak 2021/346 
32 Filial till Storumans Folkhögskola 2021/248 
33 Säkerhetspolicy Sorsele Simhall 2021/277 
34 Samråd nya 150 kV ledningar Sandselehöjderna – 


Vattenfall Eldistribution 2020/514 
35 Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 


utbildning och omsorg 2021/201 
36 Medborgarförslag - miljögifter och farliga kemikalier i 


förskolor 2020/64 
37 Redovisning - anmälan om kränkande behandling 2021 2021/200 
38 Avgift för bostad med särskild service för ungdomar 


enligt LSS 2021/310 
39 Riktlinjer - Socialt hyreskontrakt 2021/323 
40 Patientsäkerhetsberättelse 2020 2021/311 
41 Utsikten görs om till korttidsboende samt kontorsrum 2021/319 
42 Geografisk flytt av trygghetsboendet samt neddragning 


av antal platser 2021/321 
43 Rekrytering enhetschef - äldreomsorg 2021/246 
44 Demokratideklaration 2021/354 
_______ 
 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 5 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 66  
 
Information ordförande och kommunchef 
 
Varken ordförande eller kommunchef har någon information att lämna till dagens 
möte. 
______ 
 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 6 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 67  
 
Meddelanden 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Redovisnings av meddelanden 
- Revisionsrapport - Grundläggande granskning överförmyndarnämnden i södra 


Lappland, dnr 2021/113. 
- SorseleBo AB - Avyttring av fastigheter, handlingsid: 2021.2328. 
- Ammarnäs Fritidsstugors Samfällighetsförening (AFS) - Avsäger sig 


överenskommelsen om skogsvård i Ammarnäs, dnr 2019/354. 
- Kommunchefen - Beslut att ärendehantering av samtliga delar inom ramen för 


Alkohollagen (2020:1622) tas över av samhällsbyggnadsverksamheten Miljö 
och bygg, dnr 2019/416. 


- Beredningen för regional utveckling - Protokoll 2021-05-19. 
- Samordningsförbundet Södra Lappland - Protokoll styrelsemöte 2021-04-23. 
- Arbetsmiljöverket - Inspektionsmeddelande, dnr 2021/335. 
 
Redovisning av bolagens protokoll 
- SorseleBo AB, styrelseprotokoll 2021-03-05, 2021-04-28, 2021-04-30. 


Bolagsstämma 2021-04-30. 
- Sorsele Värmeverk AB, styrelseprotokoll 2021-04-28, 2021-05-26, 2021-05-


31. Bolagsstämma 2021-04-28,  
 
Redovisning av protokoll från gemensamma nämnder 
- Överförmyndarnämnden i Södra Lappland, styrelseprotokoll 2021-04-15, 


2021-05-06. 
______ 
 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 7 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 68  
 
Redovisning av delegeringsbeslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt fastställd delegeringsordning ska delegeringsbeslut redovisas till 
kommunstyrelsen vid påföljande sammanträde. Redovisningen innebär inte att 
fattade beslut får omprövas eller fastställas. Däremot står det styrelsen fritt att 
återkalla lämnad delegering. Kommunstyrelsen kan också ta över ett ärende och 
fatta beslut, förutsatt att delegaten ännu inte har fattat något beslut. 
 
Följande delegeringsbeslut redovisas: 
 
1.1 - Beslut i ärende som är så brådskande att kommunstyrelsens beslut inte kan 
avvaktas (KL 6:39), delegat kommunstyrelsens ordförande. 
Dnr 2021/5 Beslut om coronainsatser, hyresnedsättning. 
Dnr 2021/252 Yttrande på remiss - Underrättelse med möjlighet till 


yttrande angående jordförvärvslagen. 
 
1.2 - Beslut att avge yttranden i ärenden som på grund av kort svarstid inte hinner 
behandlas av kommunstyrelsen, delegat allmänna utskottet. 
Dnr 2021/230 Au 210427 § 53 – Beslut om yttrande på remiss promemorian 


Tillfälligt statsbidrag till vissa kommuner och regioner för  
kommunala åtgärder för en ekonomi i balans. 


 
3.22 - Bedömning av arbetstagares bisyssla, delegat HR-chef Marie Strinnholm. 
Dnr 2021/298 Beslut på anmälan bisyssla  - Therese Lundin. 
 
3.25 - MBL § 11, 12, 19 och 38 inom eget verksamhetsområde. Delegat 
äldreomsorgschef Inger Sundin. 
Dnr 2021/217 Protokoll VSG 2021-05-05 - Äldreomsorg/IFO. 
 
3.26 – MBL §§ 10, 11, 12, 19, 38 och 64, kommunövergripande ärenden. Delegat 
HR-chef Marie Strinnholm. 
Dnr 2021/225 MBL protokoll förhandling § 11 angående ferielöner 


2021. 
 
3.3 - Tidsbegränsad anställning 6-12 månader, samt lönesättning.  
Delegat IFO-chef Sara Johansson. 
2021.3506 Anställningsavtal:  


- Ledsagare 80 %, tills vidare från 210429 
- Resursperson heltid, 210323-220322  
    Forts. 
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- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 
- Resursperson heltid, 210323-220322 


 
Delegat enhetschef  förskola Linda Sandqvist. 
2021.3499 Anställningsavtal barnskötare 70 %, 210330-211231. 
 
Delegat tf enhetschef hemtjänst Fanny Johansson. 
2021.3502 Anställningsavtal undersköterska 100 %, 210401-220101. 
 
Delegat enhetschef äldreomsorg Gustav Karlberg. 
2021.3505 Anställningsavtal vårdbiträde 100 %, 210323-220228. 
 
3.5 - Tidsbegränsad anställning mer än 12 månader, samt lönesättning. Delegat 
kommunchef Christer Normark. 
2021.3501 Anställningsavtal affärscoach heltid, 2104026-220430. 
 
3.6 - Tillsvidareanställning av medarbetare och enhetschef, samt lönesättning. 
Delegat äldreomsorgschef Inger Sundin. 
Anställningsavtal vårdbiträde heltid, tills vidare från 210401. 
 
Delegat teknisk chef Simon Sundström. 
Anställningsavtal enhetschef måltidsverksamheten heltid, tills vidare från 210516. 
 
4.1 - Beslutsattestant för samtliga konton inom kommunstyrelsens 
verksamhetsområde. Delegat kommunchef Christer Normark. 
Dnr 2021/10 Utser beslutsattestanter och ersättare för socialtjänst-


verksamheten. Två beslut. 
 
4.5 - Avskrivning av fordringar upp till 1 000 kronor. Delegat ekonomichef 
Camilla Dalesten. 
Dnr 2021/314 Beslut om bokföringsmässiga avskrivningar till och med 2019-


12-31 upp till 1 000 kronor. 
 
4.9 - Yttranden ang. ansökningar om glesbygdsstöd, dvs. servicebidrag, 
investeringsstöd och andra förekommande bidrag till kommersiell service i 
glesbygd. 
 
Delegat kommunstyrelsens vice ordförande Pia Sjöberg. 
Dnr 2021/292 Yttrande på ansökan om regionalt företagsstöd Sorsele Buss och 
Taxi AB. 
 
     Forts. 
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Delegat kommunstyrelsens ordförande Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/340 Yttrande på ansökan om regionalt bidrag till företagsutveckling 
– Ljung Hudvård AB. 
 
9.1 - Yttrande om jordförvärvstillstånd. Delegat kommunstyrelsens ordförande 
Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/318 Yttrande på ansökan om förvärvstillstånd - Kronås 2:1. 
Dnr 2021/297 Yttrande på ansökan om förvärvstillstånd - Tväråträsk 1:20. 
 
Ks § 26/2021 – Covid-19 läget i skolorna. Kommunstyrelsens ordförande får 
delegation att fatta erforderliga beslut. Delegat kommunstyrelsens ordförande 
Kjell Öjeryd. 
Dnr 2021/5 Beslut om stängning av Vindelälvsskolan årskurs 5 under 


perioden 26-27 april 2021. 
Dnr 2021/5 Beslut om stängning av Vindelälvsskolan årskurs 5 under 


perioden 28-29 april 2021. 
 


16.12 - Prövning av om vård med stöd av 3 § LVU fortfarande behövs. 
Su § 27/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet.  
Su § 40/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet. 
 
26.24 - Godkännande av familjehem 
Su § 38/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet. 
Su § 39/2021 Beslutsfattare social- och utbildningsutskottet 
 
Följande delegationsärenden (punkt hänvisas till delegeringsordningen) redovisas 
för tiden 2020-11-03—2021-05-06, i särskild pärm på kommunkansliet: 
 
Nr 18. Ekonomiskt bistånd. 
Nr 19. Bistånd till vård och placering mm. 
Nr 20. Ersättning från enskild mm. 
Nr 21. Beslut om utredning. 
Nr 22. Vård enligt LVU. 
Nr 24. Föräldrabalken. 
_____ 
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Information Strömsund 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram en ny kostnadskalkyl för både 
byggnation och drift. Driftkostnaden ska jämföras med den driftskostnad som 
finns idag för nuvarande idrottshall. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunchef Christer Normark presenterar hur Strömsund löst finansiering för 
deras byggnation av en multiarena, Engconhallen. Den innehåller det nödvändiga, 
men är inte överdrivet påkostad. Den är byggnad för en kostnad under 20 miljoner 
kronor. Christer visar en film från hallen. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information Christer Normark  
Film 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att kommunchefen får i uppdrag att ta fram en ny 
kostnadskalkyl för både byggnation och drift. Driftkostnaden ska jämföras med 
den driftskostnad som finns idag för nuvarande idrottshall. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett beslut vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Kommunchef 
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Ägardialog med kommunens aktiebolag 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen äger två aktiebolag, SorseleBo AB och Sorsele Värmeverk AB. Enligt 
antagna ägardirektiv ska bolagen, enligt punkt 1:4 Rapportering, dialog och insyn, 
hålla kommunstyrelsen väl informerad om sin verksamhet. Mellan kommunstyrelsen 
och bolagsledningen ska två årliga träffar äga rum. Ordförande för de båda bolagen 
redovisar under dagens möte om bolagens verksamheter. 
 
Ordförande Olov Karlsson, SorseleBo AB, informerar bland annat om; 
- Ekonomi ser inte bra ut -263 000 kronor för första tertialen och bolaget kan inte 


riktigt förklara vad det beror på. Siffrorna har ännu inte analyserats. Återkommer 
med en bättre rapport längre fram. 


- Vakanser, fick många lediga små lägenheter under hösten. 19,1 % lediga 
lägenheter i februari. I maj var siffran 15,4 %. Håller därför på att avyttra ett antal 
fastigheter och bostäder bland annat på Tjärnvägen där en av byggnaderna ska 
säljas för avflyttning. Även påbörjat försäljning av Järpen 10 som är ett 
enfamiljshus. Fastigheter i Gargnäs är sålda. Efter dessa bedöms vakansgraden 
ligga på 9,9 %. 


- Målarbete. Målet är att minska vakanserna och där verkar bolaget nå sitt mål. 
Ekonomiskt verkar det svårare att nå bolagets mål. Det innebär att det saknas 
medel för att renovera upp lägenheter. 


- Fd Arbetsförmedlingens lokaler finns intressenter som vill hyra. 
- Fasadbyten pågår just nu på Komministern. Därefter Bonden som kommer att bli 


rött precis som Ripan. Detta finansieras av pengar från Boverket. Och efter dessa 
fasadbyten är de pengarna slut. 


- Bolaget har en ny VD sedan 1 april 2021. 
 
Ordförande Anders Pettersson, Sorsele Värmeverk AB, informerar bland annat om; 
- Har jobbat mycket med styrdokument och egna rutiner. Har fått påpekanden 


från revisorer om dålig målstyrning och måluppföljning. Försöker hitta ett 
bättre arbetssätt. 


- Har gjort en swat-analys och tittat på styrkor och svagheter. 
- Resultatet 2020 var ganska svagt +78 000 kronor, brukar vara bättre. 


Verksamheten är väderpåverkad. 
- Håller på med mätarbyten som beräknas färdigställas under 2022. Via dem kan 


man bland annat spåra läckor. 
- Byte av hela styrsystemet i pannan planeras och det är en stor investering. 
- Utbyggnad på Ringvägen pågår och kommer att färdigställas under sommaren 


2021. 
- Bränsle är väldigt centralt och hittills har man klarat bränsleförsörjning på ett  
      Forts. 
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tillfredställande sätt både ekonomiskt och ur förbränningshänseende. Fokuserar 
på lokala bränslen. Just nu högkonjektur som innebär att det är svårare att få 
tag i till exempel rundvirke. 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig information från respektive ordförande 
______ 
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Delårsrapport 2021, tertial 1 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Rapporten godkänns och överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt beslut i kommunfullmäktige 2019/04-29 § 29 ska delårsredovisning 
upprättas per 31 augusti och tas upp i fullmäktige senast den 31 oktober. 
Ekonomisk uppföljning för första tertialen ska redovisas till kommunstyrelsen 
under maj månad. 
 
Samlad bedömning måluppfyllelse 
Den samlade bedömningen avseende Sorsele kommun och utifrån beräknat 
resultatutfall tenderar till att ge ett negativt utfall. Vid jämförelse med föregående 
resultatprognos är det negativa utfallet något högre. 
 
Allmänna verksamheten backar på resultat, men arbetar med många 
förbättringsområden där främst det systematiska arbetsmiljöarbetet får lyftas fram. 
Kultur och fritid känner av de utmaningar som pandemin verkat ut, och håller inte 
intäkts- prognosen som är lagd för simhall och kulturhus. Brist på finansiering av 
kulturskola- verksamheten skapar budgetavvikelse. Utveckling Sorsele verkar 
med projektmedel och bör nå budget innan årsskiftet. 
 
Tekniska verksamheten har måluppfyllelse i slutet på året. Utbildnings-
verksamheten har måluppfyllelse i slutet på året. Individ- och familjeomsorg 
backar från budgetprognos, men arbetar med ständiga förbättringsområden och 
når måluppfyllelse vid årsskiftet. Äldreomsorgen har ett något bättre resultat än 
föregående år och förväntas göra ett bättre resultat i år.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har ett sämre prognosutfall än föregående år. 
Samtliga verksamheter levererar bra i pandemitider och har lyckats anpassa sina 
verksamheter med hög kvalité, trots dessa utmaningar. 
 
Kommunens samtliga verksamheter fortsätter med ett förfinat resultat och 
målarbete och kommer att implementera ny dokumentmall som anpassas till 
företagets internkontroll. Resultatet kommer att vara framtagna mål/delmål, 
aktiviteter och indikatorer som löpande under kommande verksamhetsår skapar 
förutsättning till en tydligare måluppföljning i förhållande till budgeterat och 
faktiskt resultat. 
 
Samlad bedömning avseende T1 2021 blir delvis måluppfyllelse för Sorsele 
kommun 
 
     Forts. 
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Resultatprognos 2021 
Tusen kronor (tkr) Budget Beräknat Budget- 
 2021 Utfall 2021 avvikelse 
Skatteintäkter 118 259 114 380 -3 879 
Statsbidrag 72 946 76 862 3 916 
Extra statsbidrag asylsökande 0 0 0 
Summa Skatter o bidrag 191 205 191 242 37 
     
KF, Rev, ÖF, Trep, Valnämnd -1 147 -1 094 53 
Kommunstyrelsen -173 888 -177 518 -3 630 
varav allmän verksamhet -26 793 -28 262 -1 469 
varav teknisk verksamhet -19 372 -19 559 -187 
varav barn o utbildningsverksamhet -60 033 -60 167 -134 
varav individ- och familjeomsorg -18 625 -19 006 -381 
varav äldreomsorg -49 065 -50 524 -1 459 
Samhällsbyggnadsnämnden -7 538 -8 723 -1 185 
Summa -182 573 -187 335 -4 762 
     
Pensionskostnader -6 788 -6 788 0 
Semesterlöneskuld 0 0 0 
Avskrivningar -6 476 -6 696 -220 
Avgår internränta o avskrivn. 8 601 8 335 -266 
 -4 663 -5 149 -486 
     
Finasiella intäkter 300 300 0 
Finasiella kostnader -1 200 -1 200 0 
     
ÅRETS RESULTAT 3 069 -2 143 -5 212 
 
Beslutsunderlag 
Delårsrapport T1 2021 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Bokföringsmässiga avskrivningar 2020 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bokföringsmässiga avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ekonomienheten har upprättat förslag till bokföringsmässiga avskrivningar. 
Kundfordringar uppgår till totalt 1 098 365,71 kronor.  
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 61 
Ekonomichefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Sammanställning över förslag till avskrivningar 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Allmänna utskottets föreslår kommunstyrelsen att bokföringsmässiga 
avskrivningar sker enligt förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Ekonomichef 


  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 16 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 73 Dnr 2021/312-406 
 
Renhållningstaxa från och med 2021-07-01 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta ny renhållningstaxa enligt lämnat förslag. 
- Ny renhållningstaxa blir gällande från och med 2021-07-01. 
- Uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 


systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har arbetat fram förslag till ny renhållningstaxa som en 
konsekvens av nya ”Föreskrifter om avfallshantering för Sorsele kommun” och 
övriga ekonomiska påverkansfaktorer. 
 
Nuvarande renhållningstaxa har varit gällande sedan 2020-04-01 men har inte 
klarat av att behålla renhållningsverksamheten fullt ut taxefinansierad. 
 
Den stora avvikelsen ligger i kostnaden att hämta in avfallet i hela kommunen och 
inte som tidigare, efter fastställda hämtningsrutter. De nya tillkommande kunderna 
är få och avgiftsintäkten relativt liten. Grundavgifterna och kärlavgifterna för 
permanentboende, flerbostadshus och fritidshus föreslås höjas med cirka 8 %. 
Övriga taxor inklusive taxorna för verksamheter höjs med mellan 8 och 11 % 
beroende på aktivitet. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 68 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag till ny renhållningstaxa från 2021-07-01 
Utveckling renhållningstaxor 2016-2021-07-01 
Jämförelse avgifter i länet 
Pressmeddelande regeringskansliet 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar anta ny 
renhållningstaxa enligt lämnat förslag, ny renhållningstaxa blir gällande från och 
med 2021-07-01 och uppdra till ekonomienheten att implementera taxorna i de 
ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Ks § 74 Dnr 2021/313-346 
 
VA-taxa från 2021-07-01 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget om nya VA-taxor. 
- De nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021. 
- Uppdrag lämnas till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska 


systemen. 
 
Ärendebeskrivning 
VA-taxan har varit oförändrad sedan 2018-01-01. Verksamheten ser behov av att 
justera VA-taxan för att klara alla åtaganden samt att hålla verksamheten 
självfinansierad. 
 
För verksamhetsåren 2019 och 2020 klarades inte detta mål. VA-verksamheten 
hade ett underskott 2019 på cirka 220 000 kronor och för 2020 på cirka 17 000 
kronor. Trots att det kan variera stort mellan åren så beräknas det generellt finnas 
en nedåtgående trend vad gäller ekonomiskt utfall. Stor återhållsamhet råder för 
att begränsa eventuella nya underskott vilket innebär att drift och förnyelse i VA-
verksamheten inte kan ske enligt plan. Verksamheten har utarbetat förslag till ny 
VA-taxa. 
 
Förslaget innebär att en ny VA-taxa ska var gällande från och med 1 juli 2021. 
Förslaget innebär att VA-taxan höjs generellt med mellan cirka 6 % och 8 % på 
samtliga brukningsavgifter med individuella skillnader mellan taxeslagen. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 69 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-07 
Förslag VA-taxa 
Taxeutveckling i Sorsele kommun år 2015-2021 
Bilaga jmf typhus A 
Brukningsavgift typhus B 2020 och 2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige anta förslaget om nya VA-
taxor, de nya taxorna ska gälla från och med 1 juli 2021 och att uppdrag lämnas 
till ekonomienheten att implementera taxorna i de ekonomiska systemen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
Utdrag 
Kf 
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Ks § 75 Dnr 2021/315-140 
 
Regler och priser vid uthyrning av torgplatser i Sorsele 
kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta förslaget för regler, rutiner och priser för uthyrning av torgplatser i 


Sorsele kommun. 
- Uppdra till ekonomienheten att administrera de nya torgplatserna. 
- Uppdrag till utvecklingsverksamheten att marknadsföra samtliga torgplatser i 


kommunen. 
- I övrigt vara mycket restriktiv med att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda 


torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på kommunens 
fastigheter. 


- Alla kostnaderna för uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska 
förekomma. Kostnaden som faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 
6 månader är 6 000 kronor/halvår. 


 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten lämnar förslag till att öppna två nya torgplatser belägna 
vid gamla turistbyrån vid SJ-plan. 
 
Området har gjorts iordning för uthyrning i samband med att området byggdes om 
2018. Förslag innebär att två ”tomter” kan tillhandahållas för uthyrning för till 
exempel torghandel eller matservering. Förslaget innebär vidare att uthyrning av 
ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för kommersiell verksamhet på 
kommunens fastigheter ska i huvudsak undvikas och endast i undantagsfall 
tillåtas. 
 
Sedan tidigare finns två torgplatser iordninggjorda vid busstationen i Sorsele tätort 
med fastställda regler, rutiner och uthyrningspriser. 
Beslut har redan tagits i allmänna utskottet § 20/2021 att iordningsställa 1-2 
torgplatser i Ammarnäs på markområdet vid busstationen i samband med 
eventuell etablering av el-ladd platser. Regler, rutiner och uthyrningspriser 
föreslås bli samma som för torgplatserna vid busstationen i tätorten. Däremot 
måste regler, rutiner och uthyrningspriser för de två (2) nya torgplatserna vid Sj-
plan få anpassade regler, rutiner och priser då det kommer att erbjudas fler och 
flexiblare tjänster där. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 67 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-10 
Situationsplan SJ-plan 
Regler, priser SJ-plan 
Allmänna utskottet § 20/2021    Forts. 
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Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunfullmäktige anta förslaget för regler, rutiner 
och priser vid de två nya torgplatserna vid Sj-planen/gamla turistbyrån. 
Torgplatserna i Ammarnäs får likalydande regler, rutiner och priser som vid 
torgplatserna vid busstationen i tätorten. Uppdra till ekonomienheten att 
administrera de nya torgplatserna. Uppdrag till utvecklingsverksamheten att 
marknadsföra samtliga torgplatser kommunen. I övrigt vara mycket restriktiv med 
att hyra ut eller upplåta ej iordninggjorda torg/uppställningsplatser för 
kommersiell verksamhet på kommunens fastigheter. Alla kostnaderna för 
uthyrning ska faktureras, ingen kontanthantering ska förekomma. Kostnaden som 
faktureras ska vara 350 kronor. Kostnad per 6 månader ska ändras till 6 000 
kr/halvår. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Ks § 76 Dnr 2021/285-253 
 
Försäljning mark, del av kommunens fastigheten Ammarnäs 
2:101, inom Ammarnäs fritidsstugors samfällighetsförening 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förslaget om ett generellt förbud avslås. Inget generellt förbud ska finnas, varje 


ärende ska prövas individuellt. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig till förmån för 
Axelssons förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Ärendet har tillkommit på grund av de tidigare ärenden och diskussioner som 
gällt markköp och markfrågor inom Ammarnäs fritidsstugors 
samfällighetsförening. 
 
Ärendet har beretts av kommunchef, chef för samhällsbyggnadsnämnd och 
teknisk chef. Fokusområde har varit att ta hänsyn till rådande detaljplan och 
befintlig bebyggelse inom samfälligheten samt den fördjupade översiktsplanen för 
Ammarnäs och det faktum att exploatering sker inom Ammarnäs-området vilket 
har fört med sej att fler tomter finns tillgängliga nu mot tidigare. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 70 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 27 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget om ett 
generellt förbud. Inget generellt förbud ska finnas, varje ärende ska prövas 
individuellt. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på beslut enligt samhällsbyggnadsnämndens 
förslag, det vill säga att framtida förfrågningar gällande tomtförstoringar och 
markförsäljning rörande Gemensamhetsanläggning Ammarnäs GA:1 inom 
Ammarnäs 2:101 ska avslås. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
 
 
     Forts. 
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Ks § 76, forts. 
 
Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst  för allmänna utskottets förslag.  
Nej-röst för Axelssons förslag. 
 
Omröstningsresultat 
Med 7 ja-röster för allmänna utskottets förslag och 2 nej-röster för Axelssons 
förslag beslutar kommunstyrelsen bifalla allmänna utskottets förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
 
Kjell Öjeryd (v)   Ja-röst   
Inger Stenlund (v)   Ja-röst   
Urban Isaksson (v)   Ja-röst   
Nina Häreskog-Linder(c)    Nej-röst  
Kristina Axelsson (c)    Nej-röst 
Pia Sjöberg (s)   Ja-röst   
André Emilsson (s)   Ja-röst   
Bo Brydsten (s)   Ja-röst   
Katarina Lövgren (s)   Ja-röst   
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Försäljning av mark, del av Ammarnäs 2:101 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Försäljningen avslås. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger fastigheterna Ammarnäs 2:35 och Ammarnäs 2:316 i 
anslutning till förfrågat markområde. 
 
Förfrågan gäller köp av ett markområde om cirka 2 701 m2 från kommunens 
fastighet del av Ammarnäs 2:101 enligt bifogade situationsplaner. Intressenterna 
har fått information om de fastställda markpriser som kommunen fattat beslut om 
som för närvarande är 40 kronor per kvadratmeter och att köparen står för 
samtliga fastighetsrelaterade kostnader i samband med ett eventuellt köp. 
 
Ärendet har inte samråtts med Samhällsbyggnadsnämnden  
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 71 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-21 
Förfrågan om förvärv 
Situationsplan över förfrågat område 
Situationsplan Ammarnäs 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige avslår försäljningen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
förstora befintlig tomt, Ammarnäs 2:152 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att 
förstora befintlig tomt. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig till förmån för 
Axelssons förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:152, vars syfte är att 
förstora befintlig. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:152 och omfattar en utökning av befintlig tomt med 
cirka 300 m2. Förfrågan gäller köp av mark från kommunens fastighet del av 
Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av de sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor per 
kvadratmeter. 
 
Ärendet har beretts av samhällsbyggnadsnämnden i november 2020 som ansåg att 
området inte bör förtätas utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige i februari 2021 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden är åter yttrat sig ärendet och anser att förtäta 
befintliga områden inte bör ske, utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
De anser även att en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga 
detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst gällande 
grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och 
vinter. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om  
     Forts. 
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markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan beviljas 
då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag endast 
detta ärende. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 72 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 23 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 11 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 198 
Situationsplan detalj samt förfrågan 
Situationsplan övergripande 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
begäran om markköp i detta ärende godkänns där syftet med markförvärvet är att 
förstora befintlig tomt. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på att försäljningen avslås enligt 
Samhällsbyggnadsnämndens ståndpunkt som är att inte förtäta befintliga områden 
utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att en förtätning 
av området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle 
påverka området negativt främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och 
skötsel av området både sommar och vintertid. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 i syfte att 
bilda ny fastighet, Ammarnäs 2:155 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
- Begäran om markköp avslås med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens 


yttrande och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten. Det är en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:155. Syftet är att bilda 
ny fastighet utmed sin befintliga. 
 
Förfrågan gäller Ammarnäs 2:155, bildandet av ny tomt om cirka 780 m2 och köp 
av mark från kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101. 
 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av de sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. Ärendet 
återremitterades av kommunfullmäktige 2021-02-26 § 9 för ny beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden har i april 2021 åter yttrat sig i ärendet. De anser att 
markförsäljning inte ska beviljas i syfte att skapa ny tomt. Deras ståndpunkt är att 
inte förtäta befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Nämnden anser att en förtätning av området motverkar syftet med den befintliga 
detaljplanen. En förtätning skulle påverka området negativt främst gällande 
grönyteområden, tillgänglighet till och skötsel av området både sommar och 
vintertid. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet. De anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet ska avslås. 
Tidigare utlåtande från Samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen 
anser att nuvarande detaljplans utformning och intentioner ska följas. 
 
Kommunen vill inte bidra till att i större omfattning förändra nuvarande  
     Forts. 
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detaljplans utformning med att godkänna markförsäljningar som har i syfte att 
bilda nya fastigheter då detta kan komma att på olika sätt påverka övriga 
fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen anser att rekreations- och 
orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i huvudsak behålla då det 
var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av den nu rådande 
detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även kommunen själv 
exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området vilket innebär att 
det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov eller i övrigt är 
intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya tomter. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 73 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 § 24 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 9 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 196 
Förfrågan och situationsplan 
Situationsplan 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår kommunstyrelsen att kommunfullmäktige avslår 
begäran om markköp med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande 
och ståndpunkt från beredningsgruppen. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Försäljning mark, del av fastigheten Ammarnäs 2:101 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Förfrågan om markköp med cirka 360 m2 godkänns där syftet med 


markförvärvet är att förstora befintlig tomt. 
- Förfrågan om markköp med cirka 900 m2 avslås vad gäller markköp som har i 


syfte att bilda ny fastighet. 
 
Reservation 
Kristina Axelsson (c) och Nina Häreskog-Linder (c) reserverar sig mot beslutet till  
förmån för Axelssons förslag. 
 
Jäv 
Bo Brydsten (s) anmäler jäv, lämnar mötet och deltar inte i handläggningen av 
detta ärende. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om att förvärva mark har inkommit till verksamheten från en 
intressent som redan äger en fritidsfastighet, Ammarnäs 2:149. 
 
Ärendet består av två frågor: 
1. Förstora befintlig tomt - Förfrågan gäller Ammarnäs 2:149 och omfattar en 


utökning av befintlig tomt med cirka 360 m2. 
2. Skapa en tomt till - Förfrågan omfattar även köp av cirka 900 m2 där syftet är 


att bilda en helt ny fastighet. Utökning och köp av mark gäller från 
kommunens fastighet del av Ammarnäs 2:101 på totalt 1 260 m2. 


 
Information har lämnats till intressent att området är samfällt, har en gällande 
detaljplan och att den måste ändras för att skapa förutsättningar för försäljning av 
mark och efterfrågad tomtförstoring. Intressent har också erhållit information om 
vad en detaljplaneändring innebär, att den helt måste bekostas av dom sökande 
inklusive fastighetsreglering, att den inte med all säkerhet går att genomföra och 
ny avstyckning samt alla övriga kostnader förenade med detaljplaneändringen ska 
bekostas av köparna. Intressent har också fått information om de fastställda 
markpriser som kommunen fattat beslut om som för närvarande är 40 kronor/m2. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden yttrande sig i ärendet och ansåg att inte förtäta 
befintliga områden utan att Sorsele kommun ska skapa nya områden. 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet 2021-02-26 § 10 för ny 
beredning. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har 2021-04-20 § 26 åter yttrat sig i ärendet vad gäller  
      Forts. 
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att förstora befintlig tomt. De anser att befintliga områden inte ska förtätas utan att 
Sorsele kommun ska skapa nya områden. Nämnden anser att en förtätning av 
området motverkar syftet med den befintliga detaljplanen. En förtätning skulle 
påverka området negativt främst gällande grönyteområden, tillgänglighet till och 
skötsel av området både sommar och vintertid. I § 25 har de yttrat sig i frågan om 
att skapa ny tomt. Där har de samma ståndpunkt som i § 26. 
 
En beredningsgrupp bestående av teknisk chef, kommunchef och 
samhällsbyggnadschef har därefter berett ärendet och anser att begäran om 
markköp inom samfälligheten där syftet är att förstora befintlig tomt kan beviljas 
då syftet inte är att bilda ny fastighet. Dock gäller beredningens förslag endast 
detta ärende. 
 
I frågan om markköp inom samfälligheten där syftet är att bilda helt ny fastighet 
anser beredningsgruppen att den ska avslås. Tidigare utlåtande från 
samhällsbyggnadsnämnden ska beaktas. Beredningen anser att nuvarande 
detaljplans utformning och intentioner ska följas. Kommunen vill inte bidra till att 
i större omfattning förändra nuvarande detaljplans utformning med att godkänna 
markförsäljningar som har i syfte att bilda nya fastigheter då detta kan komma att 
på olika sätt påverka övriga fastighetsägare inom samfälligheten. Beredningen 
anser att rekreations- och orörda markområden inom samfälligheten är viktiga att i 
huvudsak behålla då det var en avsiktlig design och intention vid framtagandet av 
den nu rådande detaljplanen över området. Nya privata exploatörer och även 
kommunen själv exploaterar nya områden och tomter inom Ammarnäs området 
vilket innebär att det just nu finns tomter att tillgå för intressenter som har behov 
eller i övrigt är intresserade av att bygga fritidshus eller permanentboende i 
området. 
 
Beredningen delar samhällsbyggnadsnämndens uppfattning att det är hellre 
önskvärt med nya områden än att förtäta befintliga med nya områden. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 74 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-04-23 (två stycken) 
Samhällsbyggnadsnämnden 2021-04-20 §§ 25 och 26 
Kommunfullmäktige 2021-02-25 § 10 
Kommunstyrelsen 2020-12-14 § 197 
Förfrågan 
Situationsplan detalj och övergripande 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår att kommunfullmäktige godkänner förfrågan om 
markköp med cirka 360 m2 är syftet med markförvärvet är att förstora befintlig  
     Forts. 
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tomt, samt att avslå förfrågan om markköp med cirka 900 m2 vad gäller markköp 
som har i syfte att bilda ny fastighet. 
Kristina Axelsson (c) – Yrkar på att kommunstyrelsen följer 
samhällsbyggnadsnämndens beslut och avslå försäljning av mark både för 
tomtförstoring samt köp av ny tomt. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Medborgarförslag – Säkerhetsåtgärder med bland annat 
permanenta farthinder på Jägargatan 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
Tackar för inlämnat medborgarförslag. 
- Förslaget besvaras enligt tekniska chefens förslag som beskrivs i 


ärendebeskrivningen. 
- Kommunchefen får i uppdrag att se över vilka externa medel som finns för 


rubricerade åtgärder. 
- En total översyn ska göras över var det är störst behov av säkerhetsåtgärder i 


Sorsele samhälle. 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat. 
 
Ärendebeskrivning 
Therese Brännlund har lämnat ett medborgarförslag där hon föreslår att det byggs 
permanenta farthinder på två ställen längs Jägargatan i Sorsele. Hon föreslår även 
att det sätts upp ett staket som hindrar barnen att springa ut på gatan och bollar att 
rulla ut på gatan från den nya fina lekparken som finns. Önskar även att 
fotbollsplanen rustas upp. Kommunfullmäktige överlämnade i september 2020 
förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Tekniska verksamheten har utrett förslaget och konstaterar följande i sitt svar. 
 
- Farthinder Jägargatan: 


Verksamheten anser att för att ta ställning till vilka och var olika åtgärder ska 
göras för att förbättra och göra trafiksituationen säkrare och tryggare inom 
tätorten bör hela tätorten analyseras. Alla trafikanters situation bör tas hänsyn 
till inklusive biltrafik, fotgängare, cyklister, seniorer, handikappade och barns 
skolvägar. Trafiksituationen bör också belysa de olika årstiderna och 
inrättningar där människor samlas (affärer, skolor, sjukhus, fritidsanläggningar 
mm). Om det finns brister kan dessa identifieras och rätt åtgärd kan 
genomföras. Permanenta farthinder är bara ett sätt att minska hastigheten på 
gatorna. Hastighetssänkningar, bättre belysning, skyltning och refuger är andra 
sätt att åtgärda risker, så även utökad polisiär närvaro och föräldraansvar. Om 
två permanenta farthinder byggs på aktuell gata till en kostnad av cirka 
105 000 kronor har endast en del av denna gata åtgärdats vilket lämnar övriga 
delar av gatan plus hela övriga tätorten utan åtgärd och uppmärksamhet. Utöver 
kommunens gator bör även trafiksituationen utredas vid Trafikverkets vägar. 
Kommunala gator som ansluter till Trafikverkets väg 1132 (Strandvägen) och 
Rv363/E45. 


 
Generellt är hastigheten högre vid dessa vägar och trafiklasten betydligt högre 
med långt fler tyngre fordon.   Forts. 
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- Uppsättning av staket vid lekplatsen Vattentornet/Jägargatan: 


Tekniska verksamheten har inga anslag för att sätta upp staket. Verksamheten 
har föreslagit i budgeten för 2022 att pengar avsätts för att förbättra och 
komplettera parker/lekparker inom kommunen. Uppsättning av stängsel vid  
 
aktuell plats har varit ett önskemål i flera år och vore en bra och vettig åtgärd 
att göra. Om anslag ges så kommer staket att sättas upp vid aktuellt område 
med tillräckligt stora öppningar så att snöupplag även fortsättningsvis kan 
anläggas till gagn för vinterväghållningen dock med bibehållet syfte för skydd. 


 
- Upprusta fotbollsplan vid lekplatsen Vattentornet: 


Del av området används som tillfälliga snöupplag till gagn för 
vinterväghållningen. Detta för att undvika lastning och borttransport av snö 
från gatorna med lastbil och för att föra bort snömängderna inom området vid 
plogning. Området avstädas och klipps av entreprenörer efter snösmältningen. 
Upprustning eller nyanläggning av grönytorna på området vore så klart 
önskvärt dock förutsätter det att snöupplag inte fortsättningsvis tillåts på 
området då dessa skulle efter ett antal år vara i det skick som de är i nu. Frågan 
handlar mer om hur snöröjningen ska utföras än om upprustning av området. 
Tekniska verksamheten har inga planer att förändra strukturen eller utförandet 
vid upphandling av vinterväghållning då bl.a. borttransport av snömassor med 
lastbil dels är en ytterligare kostnad och själva lastningen trafikfarlig. 


 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 66 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Offert från Svevia 2021-05-14 
Medborgarförslaget 
Kommunfullmäktige § 70/2020 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunfullmäktige tackar för inlämnat 
medborgarförslag. Förslaget besvaras enligt tekniska chefens förslag som beskrivs 
i ärendebeskrivningen. 
Kjell Öjeryd (v) – Kommunchefen får i uppdrag att se över vilka externa medel 
som finns för rubricerade åtgärder. 
Pia Sjöberg (s) – En total översyn ska göras över var det är störst behov av 
säkerhetsåtgärder i Sorsele samhälle. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden förslagen under omröstning och finner att samtliga förslag blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag: Kf   
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Remiss - Förslag till nya föreskrifter om bärighetsklasser i 
Västerbottens län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Remissen besvaras med följande yttrande: 
Sorsele kommun stödjer Trafikverkets förslag i stort. Det är en 
samhällsekonomisk vinst att nyttja vägar som klarar BK4 då färre tunga 
transporter i BK4 klass klarar frakterna på färre transporter än mot transporter 
med lägre bärighetsklass och lättare fordon. Åtminstone i inledningsskedet. Det 
som kommunen ställer sig tveksam till och som framkommer i möten med 
transportföretag är följande. 
 
- Vägslitage: 


Oaktat hur man räknar så ger övertunga transporter högre vägslitage. Som 
transportnäringen har utvecklat sej så kommer fler BK4 transporter att ske 
allteftersom fraktföretag och entreprenörer byter ut sina fordon mot fordon som 
klarar bruttovikten på 74 ton på grund av konkurrensfördelar vilket innebär att 
till slut sker samma antal 74 tons transporter mot tidigare 64 ton eller 
transporter med lägre brutto ton. Av det skälet så måste underhållet på vägarna 
ökas och vägarna måste allteftersom förstärkas. Övriga infrastrukturåtgärder 
bör också vidtas till gagn för det högre tonnaget per fordon på vägarna. Det 
gäller omkörningsfiler, korsningar, siktröjningar och skyltning. Start och 
bromssträckorna blir förändrade ju högre tonnage ett fordon har. 


 
- Vinter- och sommarväg: 


Körning på vinterväg med 74 tons bruttovikt ställer så klart ännu högre krav på 
utrustning, förare och fordon. Kollisioner och avkörningsolyckor får som en 
konsekvens av det högre tonnaget större negativ effekt. Det gäller även olyckor 
på sommarväg. Generellt är uppfattningen att vägsäkerheten inte blir bättre 
med stora övertunga lastbilar tillsammans med alla andra trafikanter, speciellt 
under perioder med stora trafikvolymer som till exempel sommarhalvåret då 
även husvagnar och husbilar är speciellt närvarande. 


 
- Miljö: 


Trafikverket anser i sitt förslag att ett utökat vägnät för BK4 bedöms generera 
positiva effekter för bland annat miljön. Denna uppfattning stödjer inte 
kommunen i denna remiss då något underlag, forskning eller annat påvisbart 
sätt har presenterats som visar att detta sker. Trenden är tvärtom ett högre 
förväntat frakttonnage per år ute på våra vägar vilket i sig inte kan generera 
positiva miljöeffekter. 


 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är en av remissinstanserna för förslaget som Trafikverket skickat  
     Forts. 
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ut – Förslag till nya föreskrifter för Västerbottens län samt upphävandet av 
Trafikverkets föreskrifter (TRVTFS 2021:4) om bärighetsklasser i Västerbottens 
län. Remissen omfattar konsekvensutredning samt förslag till föreskrifter. 
 
Väghållningsmyndigheten i region Nord har för avsikt att ändra bärighetsklasser 
(BK) på vissa vägar i Västerbottens län och föreslår därför att Trafikverkets 
föreskrifter (TRVTFS 2021:4) om bärighetsklasser i Västerbottens län ska 
upphöra att gälla och nya  föreskrifter beslutas. 
 
Alla Trafikverkets allmänna vägar är indelade i bärighetsklasser. 
BK1: Max 64 tons bruttovikt tillåts. 
BK2: Max 51,4 tons bruttovikt. 
BK3: Max 37,5 tons bruttovikt. 
BK4: Max 74 tons bruttovikt. 
 
Syftet med att införa BK4 är att tillåta övertunga fordon tillträde till väg för 
särskilda transporter. Bärigheten beror på en kombination av naturliga 
förutsättningar och vägkonstruktionens egenskaper. Bärighetsrestriktionerna 
används för att skydda vägar och broar mot de skador och nedbrytning som 
orsakas av den tunga trafiken. Om inte annat har föreskrivits tillhör en allmän väg 
bärighetsklass BK1. Begränsning till en lägre bärighetsklass, BK2/BK3, görs för 
vägar, vägdelar eller broar som i dagsläget inte klarar BK1 utan att kostsamma 
åtgärder utförs för att förstärka dessa och om de ska kunna fortsätta vara 
framkomliga under överskådlig tid. Efter att en väg förstärkts kan den återgå till 
BK1 och därmed utgå ur föreskriften eller föreskrivas till BK4. 
 
De vägar som Trafikverket har angett är vägar som redan nu har en standard som 
klarar den högre bärighetsklassen BK4. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2021-06-02 
Missiv 
Förslag till nya föreskrifter 
Konsekvensutredning 
 
Förslag till beslut 
Tekniska chefen lämnar i sitt utlåtande förslag till yttrande på remissen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Trafikverket  
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Storprojekt – Bredband till fler 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Beviljar investeringsmedel med 4 miljoner kronor för 2021. 
- Finansiering sker ur likvida medel alternativt upplåning. 
 
Ärendebeskrivning 
Bredband till fler är ett projekt där AC-Net står som sökanden och beviljades av 
Tillväxtverket 2015-12-14. Projektet består av ortssammanbindande (OSN) 
sträckorna Blattnicksele – Skoträsk, Sorsele södra sidan älven – Grannäs samt 
Buresjön – Bockträsk. 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och eftersom 
marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i området har 
Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, driva och 
förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet ingår som 
en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
All utbyggnad gynnar kommunen och gör den mera attraktiv samt att kommunen 
kommer närmare målen i bredbandsstrategin 
 
Ärendet återremitterades av kommunstyrelsen 2021-02-09 för en total 
sammanställning och ekonomisk redovisning där intäkter, utgifter och 
avskrivningar framgår samt att kopplingen till pågående projekt och delprojekt 
skulle framgå av den totala redovisningen. På allmänna utskottets sammanträde 
den 25 maj presenterar it-chefen den efterfrågade redovisningen. 
 
Under 2020 hade 66,4 % av hushållen i Sorsele tillgång till bredband på minst 100 
Mbit/s. Kommunen når därmed inte det nationella bredbandsmålet på 95 % för 
2020, rikssnittet låg år 2020 på 87 % där Umeå har högst täckning med 93,8 % 
och Vilhelmina har lägst med 66,1 %. I Sorseles tätbygd hade 84 % av hushållen 
tillgång till anslutning med 100 MBits/s, jämfört med 33 % i glesbygden. 
Skillnaden i utbyggnad mellan tät- och glesbygd är förhållandevis stor i Sorsele, 
jämfört med de andra kommunerna i länet. Rikssnittet ligger på 90 % för tätbygd 
och 55 % för glesbygd. I Sorsele ökade andelen hushåll med tillgång till bredband 
på 100 Mbit/s med 1 procentenhet jämfört med året innan. I hela landet var 
motsvarande siffra 3 %. 
 
Utifrån det nationella bredbandsmålet ska hela Sverige år 2025 ha tillgång till 
snabbt bredband. Under 2020 hade 77 % av hushållen i Sorsele tillgång till 
bredband på 1 Gbit/s i sin absoluta närhet. Det betyder att kommunen inte ännu 
når det nationella bredbandsmålet för 2025. Rikssnittet låg år 2020 på 95 %. I 
     Forts. 
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 Sorsele ökade andelen hushåll med tillgång till bredband på 1 Gbit/s med 
2 procentenheter jämfört med året innan under 2020. I hela landet var 
motsvarande siffra 3 %. Sorsele koncern har ett stabilt inflöde på intäktssidan, 
men behöver tillföra medel, med ett belopp av 4 miljoner kronor. Bland annat har 
koncernen en skuld till Vattenfall som uppgår till cirka 1,5 miljoner kronor samt 
för att möjliggöra ett avslut på etapp 1 och etapp 2, då dessa avslutas 2021-12-31. 
 
Med aktuell lägesbild behöver den befintliga strategin för bredbands-byggandet i 
kommunen ses över och tydligare delmål och aktiviteter till dessa måste fastställas 
och följas upp. Ny bredbandsstrategi håller på att tas fram i alla Västerbottens 
kommuner förutom Umeå och Skellefteå. AC-Net är paraplyhållare och 
samordnar arbetet. Driftsbudgeten bör ligga kvar inom bredband. (beaktat 
regelverk kring fondering osv). Finns det alternativa tekniska lösningar, som 
håller nationella målbilder för delar av vår kommun, bör dessa beaktas. 
 
Kommunen söker PTS medel för ett treårsprojekt på 10 miljoner kronor. Inget 
krav på medfinansiering. Kommunen bör också se över bemanningen på it-
enheten för bredbandsbyggandet, just nu hinns inte allt med, för lite personal. 
 
It-chefen redovisar på sammanträdet att byggnationerna är klart i de projekt som 
byggs, Bredband till fler OSN och Bredband i extrem glesbygd ON, har vi en 
anslutningsgrad på cirka 75 %. (tillgång till, inklusive närhet till bredband). 
Ammarnäs är inräknad i redovisningen PTS bredbandskartläggning. Ovan räkning 
enligt PTS där man säger att vi har 1 417 hushåll. Om vi går efter Statistiska 
centralbyrån som säger 1 226 hushåll blir anslutningsgraden (tillgång  till , 
inklusive närhet till bredband) 87 %. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av It-chef 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 62 
Presentation (bildspel) – Bredbandsläget i Sorsele kommun 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-04, 2021-02-05 och 2021-01-29 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel 
med 4 miljoner kronor för år 2021 samt att finansiering sker ur likvida medel 
alternativt 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf  
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Slutrapport - Bredband till byar och ytterområden Ammarnäs 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Godkänna redovisningen av projektet. 
- 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 


kapitaltjänstkostnader. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. 
 
Sorsele kommun har som mål genom sin bredbandsstrategi att senast 2020 ska 95 
% av alla hushåll och företag i kommunen ha tillgång till bredband om minst 100 
Mbit/s. Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och 
eftersom marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i 
området har Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, 
driva och förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet 
ingår som en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
Syftet med projektet är att öka tillgången till bredband med hög 
överföringskapacitet. Målet för projektet är att kommunen ska ansluta minst 73 % 
av hushållen (i Ammarnäs) med folkbokförda personer inom det område som är 
avgränsat i projektet. 
 
I februari 2021 slutrapporterades ärendet till kommunstyrelsen, som dock 
återremitterade det med uppgift om att sammanställa en total ekonomisk 
redovisning där intäkter, utgifter och avskrivningar framgår. Kopplingen till 
pågående projekt och delprojekt ska framgå av den totala redovisningen. 
 
Sorsele kommun sökte år 2015 projektmedel hos Jordbruksverket för ovan 
nämnda projekt. I detta projekt har Sorsele kommun inte medfinansierat eller 
bidragit med några investeringsmedel. Sorsele kommuns mål är antagna i en 
bredbandsstrategi (antagen av kf § 35, 140623). 
 
Kostnaden för att anlägga bredbandsnätet i Sorsele kommun är hög och eftersom 
marknaden hittills inte haft något intresse av att bygga bredbandsnät i området har 
Sorsele kommun tagit rollen att via sitt stadsnät (SorNet) bygga, äga, driva och 
förvalta bredbandsnätet som stadsnätet hanterar. Det aktuella projektet ingår som 
en naturlig del i Sorsele kommun stadsnät. 
 
För att klara av den stora mängd anslutningar så har kommunen varit tvungen att 
uppgradera det gamla nätet, i annat fall skulle utbyggnaden inte ge någon effekt. 
Det gamla nätet började byggas år 2000/2001 och byggdes då för att 
     Forts. 
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klara den kapacitet som då behövdes samt även med viss framförhållning. 
Jordbruksverket har beviljat kommunen 2 779 114 kronor, varav 30 % är privat 
medfinansiering (anslutningsavgifter). Den totala kostnaden för projektet 
inklusive uppgradering av det gamla nätet är 5 333 610 kronor, intäkter totalt är 
3 674 297 kronor varav 1 659 313 kronor kommer att finansieras genom 
kapitaltjänstkostnader som belastar verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 63 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-14 
Bildspel presentation bredbandsläget i Sorsele kommun 
Kommunstyrelsen § 12/2021 
It-chefens tjänsteutlåtande 2021-02-11 
Allmänna utskottet § 11/2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunstyrelsen godkänner redovisningen av 
projektet. 1 659 313 kronor kommer att belasta verksamhet 80030 i form av 
kapitaltjänstkostnader. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Ekonomi 
It-chef 
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Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
renhållningsnämnd 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Ersättning ska hanteras enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för 


förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. Procentsatsen för uppdraget 
ordförande i Trepartens renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella 
grundarvodet enligt beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande 
politiker redan erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen 
ytterligare ersättning utgå från Treparten. 


- Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning och 
övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin politiker och 
regleras därmed av respektive kommuns eget arvodesreglemente. Arvode för 
ordförande och vice ordförande ska ersättas i enlighet med värdkommunens 
arvodesregler och ingå i nämndens budget. Kostnader för utbildning och 
liknande verksamhet för de förtroendevalda ska ingå i nämndens budget. 


 
Ärendebeskrivning 
Treparten är den för Sorsele, Malå och Norsjö gemensamma nämnd som ansvara 
för insamling av hushållsavfall. Det senaste avtalet mellan kommunerna tecknades 
2011 och kommunerna har för avsikt att teckna ett nytt avtal under 2021. När 
Trepartens renhållningsnämnd bildades bestod dess politiska organisation av 
kommunalråd eller på annat sätt redan avlönade politiker. Över tid har den 
politiska organisationen förändrats. 
 
Under 2020 tjänstgjorde Sorsele politiker som ordförande för nämnden. Denna 
politiker sakande rätt till deltidsarvode från hemkommunen under perioden. På 
begäran om ersättning för fullgjort arbete inom nämnden hänvisar Sorsele 
kommun till att det är värdkommunen för nämnden, dvs Norsjö kommun, som ska 
utge ersättning. 
 
Sorseles politiker saknar till följd av detta arvode för 2020. Ett reglemente bör 
fastställas för 2020-2022 och ersättning bör därefter utbetalas retroaktivt till den 
politiker som tjänstgjort utan ersättning. 
 
Trepartens renhållningsnämnd föreslår att ersättning ska hanteras enligt Norsjö 
kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. 
Procentsats för uppdraget som ordförande i Trepartens renhållningsnämnd saknas 
dock i beloppsbilagan. Därför bör alla deltagande kommuner godkänna 
arvodesnivån då det i annat fall skulle vara de tjänstgörande politikerna själv som 
beslutar om sin ersättning. 
     Forts. 
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Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
föreslås sättas till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt beloppsbilagan 
till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan erhåller hel- eller 
deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå från 
Treparten. I övrigt ska Norsjö kommuns antagna reglemente gälla i sin helhet för 
utbetalning av ersättning för politiker inom Treparten. De ersättningar som betalas 
ut från Treparten via Norsjö kommun ska märkas med en aktivitet för respektive 
kommun så att faktisk kostnad i slutänden belastar berörd politikers hemkommun. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 54 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Trepartens renhållningsnämnde § 4/2021 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår kommunfullmäktige besluta att ersättning ska hanteras 
enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 
2019-2022. Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens 
renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan erhåller 
hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå 
från Treparten. Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning och 
övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin politiker och 
regleras därmed av respektive kommuns eget arvodesreglemente. Arvode för 
ordförande och vice ordförande ska ersättas i enlighet med värdkommunens 
arvodesregler och ingå i nämndens budget. Kostnader för utbildning och liknande 
verksamhet för de förtroendevalda ska ingå i nämndens budget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Motion - Ändring av Arvodes och ersättningsreglemente 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- En parlamentarisk arbetsgrupp bildas som gör en översyn av samtliga 


arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod. 
- Ersättningsnivån för ej tjänstgörande ersättare ska vara fortsatt oförändrad. 
 
Reservation 
Pia Sjöberg (c), André Emilsson (s), Bo Brydsten (s) och Katarina Lövgren (s) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Sjöberg förslag. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele Socialdemokratiska Arbetarparti har i februari 2021 lämnat en motion till 
kommunfullmäktige. De kräver att arvodes- och ersättningsreglemente förändras 
så att ersättare, även de som inte tjänstgör, får arvode och reseersättning. De anser 
att kostnaden är låg i förhållande till den demokratiska vinsten. 
 
Kommunfullmäktige fattade i september 2018 beslut om revidering av arvodes- 
och ersättningsreglemente. Bland annat var ersättningsfrågan till icke 
tjänstgörande ersättare aktuell då. I det tidigare reglementet fick samtliga 
närvarande ledamöter och icke tjänstgörande ersättare både arvode, förlorad 
arbetsförtjänst och reseersättning. Vid beslut om revidering föreslog 
kommunstyrelsen att reviderat reglemente skulle antas där ingen ersättning skulle 
utgå. S-ledamöterna Pia Sjöberg, Fred Stövset, Katarina Lövgren och Daniel 
Grundström reserverade sig mot detta beslut. I kommunfullmäktige yrkade Bo 
Brydsten (s) att arvode för icke tjänstgörande ersättare skulle vara kvar i det nya 
reglementet, en kommunfullmäktige beslutade enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 76 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-05-20 
Motionen 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet - Föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
bilda en parlamentarisk arbetsgrupp som gör en översyn av samtliga 
arbetsordningar och reglementen innan nästkommande mandatperiod.  
Kjell Öjeryd (v) – Ersättningsnivån för ej tjänstgörande ersättare ska vara fortsatt 
oförändrad. 
Pia Sjöberg (s) - Yrkar på bifall till förslaget i motionen. 
 
 
     Forts. 
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Ks § 86, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer Öjeryds och Sjöbergs förslag mot varandra och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Öjeryds förslag. 
 
Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för Öjeryds förslag 
Nej-röst för Sjöbergs förslag 
 
Omröstningsresultat 
Med 5 ja-röster för Öjeryds förslag och 4 nej-röster för Sjöbergs förslag beslutar 
kommunstyrelsen bifalla Öjeryds förslag. 
 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 
 
Kjell Öjeryd (v)   Ja-röst   
Inger Stenlund (v)   Ja-röst   
Urban Isaksson (v)   Ja-röst   
Nina Häreskog-Linder(c)   Ja-röst   
Kristina Axelsson (c)   Ja-röst   
Pia Sjöberg (s)    Nej-röst  
André Emilsson (s)    Nej-röst  
Bo Brydsten (s)    Nej-röst  
Katarina Lövgren (s)    Nej-röst  
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Ks § 87 Dnr 2021/275-106 
 
Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas ek förening 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Utträde sker från båda föreningarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är medlem i ett antal föreningar. För två av dessa bör 
kommunen överväg fortsatt medlemskap: 
- MidtSkandia är ett utbyte över gränsen mellan Helgeland i Norge och 


Västerbotten i Sverige. Forna vatten- och vandringsleder har i dag ersatts av 
Europaväg 12, Krutfjellvägen och Sagavägen. Dessa gränsöverskridande 
vägar spela stor roll för att vi ska kunna tillgodo göra oss hela regionens 
utbud. MidtSkandia är en av de gränsregioner som Nordiska ministerrådet 
stödjer. Medlemsavgifter är 8 525 kronor per år. 


- Inlandskommunernas ek förening är en förening som har sitt ursprung i 
engagemanget för att rädda Inlandsbanan. Föreningen bildades 1989 i 
samband med att trafikpolitiken behandlades. Några år senare, efter ett 
positivt besked om banan i riksdagen bildade IEF ett bolag för driften, 
Inlandsbanan AB. Föreningen skriver i sin verksamhetsplan för 2019-2022 att 
föreningen ska behandla frågor som medlemmarna anser betydelsefulla och 
av gemensamt intresse. Särskild vikt läggs vid infrastrukturen, framför allt 
Inlandets järnvägar med Inlandsbanan som sammanhållande band, samt 
Inlandsvägarna rv 26 och E45. Gemensamma näringspolitiska frågor ska ges 
hög prioritet. Inlandets roll i omställningen till ett hållbart samhälle och 
verksamheter med koppling till regionens rika naturtillgångar ska 
uppmärksammas, liksom inflytandet över och ersättningen från nyttjandet av 
dessa resurser. Inlandsbornas engagemang och initiativ ska stimuleras och tas 
tillvara för utvecklingen i regionen. Medlemsavgiften är 20 000 kronor per år. 


 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 55 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-26 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
Öjeryd – C och V föreslår att utträde sker från båda föreningarna. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
Utdrag 
Ekonomi,  
Föreningarna  
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Doktorand inom Företagsforskarskolan och R10 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Sorsele är positiv till medfinansiering av projektet förutsatt att 


kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelningsmodell som finns inom 
R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga kommuner i R10 deltar. 


- Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Ärendebeskrivning 
Till följd av utflyttning och en ogynnsam åldersstruktur har många gles- och 
landsbygdskommuner i västvärlden och Sverige minskande befolkning. Detta 
skapar problem när det gäller att tillhandahålla offentlig service och en stabil 
skattebas för kommunerna. I Sverige finns idag cirka 600 000 fritidshus spridda 
över landet. En viktig lokaliseringsfaktor för fritidshusen är närheten till 
befolkningen, närheten till vattendrag och närheten till turistdestinationer såsom 
skidorter. Detta betyder att fritidshusturism är en typ av turism som oftast är 
nationell eller inomregional. 
 
Företagsforskarskolans vision är att förena vetenskaplig excellens med nytta för 
samhället och den organisation som samarbetar, och att på samma gång 
genomföra en högkvalitativ utbildning av nya forskare. Forskarskolan är öppen 
för alla forskningsområden och doktoranden har sin anställning vid Umeå 
universitet. Tillsammans med företag eller organisation arbetar doktoranderna 
under fyra år med att utforska en frågeställning. Både universitetets forskare och 
potentiell extern part har möjlighet att initiera ett doktorandprojekt. 
Projekten har hög vetenskaplig kvalitet och samhällsrelevans, vilket skapar 
förutsättningar för konkurrenskraft och utveckling menar Umeå universitet som 
satsar stora summor varje år i Företagsforskarskolan. Forskningsprojekten är 
gemensamt finansierade och den externa parten står för 50 procent av 
doktorandens lön. 
 
I normalfallet finansierar företagsforskarskolan (Umeå universitet) och den 
externa parten 50 procent vardera av doktorandens lön. Givet detta kan man 
snabbt göra en kalkyl på eventuella kostnader för att genomföra detta utifrån R10s 
horisont. En grov uppskattning är att en doktorand kostar cirka 3 miljoner kronor 
under fyra år. Detta är kostnader för lön. Kostnader för handledning, materiel och 
lokaler täcks av respektive värdinstitution, i detta fall institutionen för geografi. 
Med en finansiering på 50 % av lönekostnaden från Umeå Universitet, återstår ett 
åtagande från R10 på motsvarande 1,5 miljoner kronor under fyra år. Detta blir en 
kostnad på 375 500 kronor/år, eller motsvarande 37 500 kronor/kommun inom 
R10/år. Detta för fyra års forskning. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 75   Forts. 
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Kommunchefens tjänsteutlåtande 202104-22 
Företagsforskarskolan 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att kommunstyrelsen är positiv till medfinansiering av 
projektet förutsatt att kostnadsfördelning sker utifrån den kostnadsfördelnings-
modell som finns inom R10 och som bygger på folkmängd samt att samtliga 
kommuner i R10 deltar. Kostnaden belastar verksamhet 92015. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Umeå Universitet 
Kommunchef 
Ekonomi 
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Ansvarsfrihet 2020 för direktionen i Partnerskap Inland – 
Akademi Norr 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Direktionen och de förtroendevalda i kommunalförbundet beviljas 


ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet. 
- Kommunalförbundets årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) och Pia Sjöberg (s) anmäler jäv och lämnar möteslokalen. Bo 
Brydsten (s) inträder som ordförande. 
 
Ärendebeskrivning 
Årsredovisning för kommunalförbundet Partnerskap Inland – Akademi Norr 
avseende år 2020 fastställds av direktionen 2021-02-18. 
 
Eftersom Partnerskap Iland – Akademi Norr är ett kommunalförbund med 
direktion så ska frågan om ansvarsfrihet prövas i varje medlemskommuns 
fullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsberättelse 
Skrivelse 
Årsredovisning 2019 
Protokollsutdrag 2020-02-28 
 
Förslag till beslut 
Av upprättad revisionsberättelse framgår att revisorerna föreslår att direktionen 
för kommunalförbundets beviljas ansvarsfrihet för 2020 års verksamhet, samt att 
kommunalförbundets årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Ks § 90 Dnr 2020/105-106 
 
Verksamhetsberättelse av statsbidrag 2020 för Samisk förvaltning 
av Sorsele kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Verksamhetsberättelsen godkänns. 
 
Ärendebeskrivning 
Lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk (minoritetslagen) 
har gällt i Sverige sedan januari 2010.  
 
Lagen beskriver vilka rättigheter som minoriteterna har i hela landet och inom de 
speciella förvaltningsområden som finns för finska, meänkieli och samiska. 
Samtliga kommuner och andra myndigheter ska informera minoriteterna om deras 
rättigheter. De är också skyldiga att skydda minoriteternas språk och kultur och 
särskilt viktigt är barns och ungas rätt att få utveckla sitt språk och sin kultur. 
Dessutom ska kommuner och andra myndigheter ge minoriteterna inflytande över 
frågor som berör dem. 
 
I förvaltningsområdena för finska, meänkieli och samiska är kommunerna 
skyldiga att ordna förskola och äldreomsorg på minoritetsspråken. De personer 
som vill använda sitt minoritetsspråk i kontakten med kommunerna har rätt att 
göra detta både muntligt och skriftligt. 
 
Den 1 januari 2019 reviderades lagen så att rättigheter och skyldigheter stärktes 
ytterligare. Kommuner och regioner är nu t.ex. skyldiga att anta mål och riktlinjer 
för sitt minoritetspolitiska arbete och dessa ska på begäran kunna lämnas ut till 
den myndighet som har uppföljningsansvar för lagen. 
 
Sorsele kommun får ett statsbidrag på 660 000 kronor per år för samisk 
förvaltning som redovisas till Sametinget i februari varje år. Sorsele har en 
samordnare anställd på 75 % för att koordinera statsbidraget för samisk 
förvaltning varav lönen utgår från statsbidraget. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av samisk samordnare Åsa Skum 
Samordnarens tjänsteutlåtande 2021-05-27 
Verksamhetsberättelse, handlingsplan 
Ekonomisk redovisning 
Uppföljningsrapport 
Foto av Veärbmie, Mat till avdelningarna covidåret, Samesyrrorna, Kokt fisk till 
avdelningarna, Coronasäker utställning förskola 
Beslut statsbidrag, redovisning 
 
     Forts. 
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Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att verksamhetsberättelsen godkänns. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Åsa Skum 
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Taxa uthyrning Aivak 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Anta föreslagen taxa för uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 30 % 


rabatt när gäst hyr sju nätter. 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan mars 2019 har Sorsele kommun ett hyresavtal där kommunen hyr stora 
stugan Aivak av Länsstyrelsen Västerbotten. Ett försök för att öka 
nyttjandegraden av stugan och göra den mer tillgänglig både för privatpersoner 
och företag. Hyresavtalet löper på fem och avslutas år 2023. Hyresnivån för 
stugan har haft en prisbild där första åren varit låg för att öka successivt för att 
sista året vara en hyra på 30 000 kronor per år. Justering har gjorts av 
Länsstyrelsen på grund av corona som möjliggjort fler år med lägre hyra. 
 
Hyresavtalet reglerar villkor kring uthyrning och skötsel av stugan. 
 
Som stöd i skötsel av stugan, uthyrning och marknadsföring köps tjänst av Hook 
& cup Visitor Center i Sorsele AB som erhåller provision med 50 % av 
uthyrningsintäkterna. Tjänst köps även av Erik Eriksson, Slätvik, som ersätts fast 
pris per år för tillsyn, viss underhåll och skoterled över Juktån. 
 
Beslutsunderlag 
Tf fritids- och kulturchefens tjänsteutlåtande 2021-05-28 
Hyresavtal med Länsstyrelsen i Västerbotten 
Uppdragsavtal med Hook & Cup Visitorcenter i Sorsele 
 
Förslag till beslut 
Tf fritids- och kulturchef föreslår i sitt tjänsteutlåtande att föreslagen taxa för 
uthyrning Aivak med 1 600 kronor per natt och 30% rabatt när gäst hyr sju nätter 
antas. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
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Storuman Folkhögskola filial Sorsele 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till 


Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av fungerande 
utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 


- Folkhögskolan tillåts minska ytan de hyr om elevantalet blir lågt så att 
ekonomin kan gå ihop. Folkhögskolan har då ett år på sig att upparbeta en 
större verksamhet som kan generera en större hyresintäkt för kommunen. 


 
Ärendebeskrivning 
Storumans folkhögskola finns tillsammans med Vindelns folkhögskola inom 
Region Västerbottens folkhögskoleförvaltning som leds av Folkhögskolestyrelsen. 
Verksamheterna samarbetar inom ramen för Västerbottens folkhögskola. 
Folkhögskolestyrelsen har ett regionuppdrag vad gäller folkbildning och bedriver 
från hösten 2021 verksamhet vid sju enheter. Folkhögskolan vänder sig till vuxna 
studerande från 18 år och uppåt. 
 
Storuman Folkhögskola har visat intresse av att etablera en filial i Sorsele. 
Coronapandemin har medfört att Folkhögskolerådet utlyst medel för 
yrkesinriktade utbildningar inom allmän och särskild kurs på grund av den ökande 
arbetslösheten och de stora behoven av omställning på arbetsmarknaden. 
 
Storuman Folkhögskola har sökt dessa medel med inriktning allmän kurs 
undersköterskeförberedande med placering i Sorsele. I mars 2021 fick de besked 
att medlen blev beviljade för hösten 2021 och våren 2022. Utrymmet är 15 platser 
där inte alla 15 behöver utgöras av undersköterskeförberedande studenter utan 
mycket väl kan vara de som behöver läsa in grundskola och gymnasium. Även 
studerande mot Västerbottens Folkhögskolas övriga utbildningar kan ingå bland 
de 15. En lärarresurs kommer att anställas. 
 
Utifrån detta behöver Storumans Folkhögskola hyra en lokal. Rektor från 
Folkhögskolan har besökt Sorsele kommun och tittat på några olika lokaler där 
Älvbrinken passar bra, men för kommande läsår finns inte möjlighet att hyra hela 
lokalen. Bifogat finns en ritning med markerat utrymme som är av intresse för 
Storuman Folkhögskola att hyra från 1 augusti 2021 till 30 juni 2022, totalt 11 
månader. 
 
Folkhögskolan önskar hyra en möblerad utbildningslokal med White board och 
projektor. Det bör finnas lärararbetsplats, grupprum, uppehållsrum med 
kök/pentry, toalett, kopiator/skrivare, bredband och wifi. 
 
Enhetschef för städ och fastighet har beräknat en hyra för aktuell del av  
     Forts. 
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Älvbrinken exklusive möbler, AV utrustning och abonnemang för bredband/wifi. 
Kostnaden beräknas till 153 879 kronor per år, lokalvård 4 666 kronor per månad 
för 2021 och 4 750 kronor per månad för 2022. 
Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till 
Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av 
fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 
 
En kostnad för papper, säckar/påsar, tvål, diskmedel tillkommer med 4 800 kronor 
per år. Total hyresintäkt för 11 månader blir enligt ovanstående uppgifter 197 586 
kronor. 
 
Under kommande läsår 21/22 är planen att jobba fram en långsiktig lösning för en 
fast etablering av folkhögskola i Sorsele med en profil som kan locka nuvarande 
och nya medborgare till utbildning. 
 
Efter allmänna utskottets sammanträde har rektor kontaktat ansvarig för Lärcentra 
med en oro över hyreskostnaden på 197 586 kronor för 11 månader om elevantalet 
till en början blir lågt. Folkhögskolans ekonomiska resurser styrs av antalet 
deltagare. 
 
Lärcentrum har efter detta tittat på möjlighet till alternativ lokal på Kulturhusets 
övervåning och ett rum i Lärcentrums egna lokaler. Inget av dessa alternativ känns 
särskilt bra med tanker på eventuell framtida utveckling. Verksamhetens 
ståndpunkt är att den lokal som fortsatt är aktuell är Älvbrinken.  
 
Beslutsunderlag 
Lärcentra-ansvarigs tjänsteutlåtande 2021-04-16 och 2021-06-03 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 56 
Ritning Älvbrinken 
Ansökan yrkesinriktad allmän kurs 
Skrivelse från Storumans folkhögskola 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet förslår att kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering 
av en filial i Sorsele till Storumans Folkhögskola samt att bekosta 
iordningställande av fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans 
önskemål. 
Lärcentrum-ansvarig föreslår i nytt tjänsteutlåtande att Folkhögskolan tillåts 
minska ytan de hyr om elevantalet blir lågt så att ekonomin kan gå ihop. 
Folkhögskolan har då ett år på sig att upparbeta en större verksamhet som kan 
generera en större hyresintäkt för kommunen. 
 
 
     Forts. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag med Lärcentrums tillägg. 
______ 
 
Utdrag 
Lärcentra 
Ekonomi 
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Säkerhetspolicy Simhallen Sorsele 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Säkerhetspolicy för simhallen i Sorsele revideras enligt förslag och antas därefter. 
 
Ärendebeskrivning 
För simhallen i Sorsele finns behov av att ta fram en tydlig säkerhetspolicy 
avseende säkerheten vid tjänster som erbjuds konsumenter i form av bad vid 
badanläggningar som är tillgängliga för allmänheten o h där tillträdet till badet 
sker på ett kontrollerat sätt via reception eller likande. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-05-25 § 64 
Förslag till reviderad säkerhetspolicy 
Tf fritids- och kulturchefens tjänsteutlåtande 2021-05-21 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att säkerhetspolicy för simhallen i Sorsele antas efter 
fritid och kulturs revideringar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Tf fritids- och kulturchef 
Badmästare 
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Yttrande - samråd av nya 150 kV ledningar Sandselehöjderna -
Vattenfall Eldistribution 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Sorsele kommun lämnar följande i yttrande: 
 
- Sorsele kommun anser att människors hälsa ska prioriteras varför det är viktigt 


att magnetfälten inte överstiger dom uppsatta gränsvärden som finns.  
- Miljökonsekvensbeskrivningen är granskad och är skriven i enlighet med 6 kap 


miljöbalken och dess förordningar. 
- Om ledningsdragningen ändras skall efterbehandling av den gamla dragningen 


ske. 
- Kommunen anser att de alternativ som är att föredra är de som inte: 


- passerar i direkt närheten av några boendemiljöer. 
- påverkar friluftsliv, värdefulla naturområden, nyckelbiotoper, 


kulturhistoriska lämningar, våtmarker, vattenförekomster och renskötsel 
eller annan markanvändning negativt. 


 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) anmäler jäv och lämnar mötet. Pia Sjöberg (s) övertar 
ordförandeskapet, ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Vattenfall Eldistribution AB avser att ansöka om nätkoncession för linje (tillstånd) 
för fem nya 150 kV-luftledningar (nominell spänning) enligt nedan. 
Kraftledningarna planeras i Sorsele och Storumans kommuner i Västerbottens län,  
• Kraftledning mellan stamnätsstation Grundfors och planerad kopplingsstation 


1, 2 eller 3. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Sandberget. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Sikselberget-Storhobben. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Storliden. 
• Kraftledning mellan kopplingsstation 1, 2 eller 3 och Nävern-Gammhemberget. 
 
Dokumentet utgör underlag för avgränsningssamråd enligt 6 kap. 29-32 §§ 
miljöbalken. Ett avgränsningssamråd genomförs som en del i den specifika 
miljöbedömningen inför arbete med miljökonsekvensbeskrivning och innebär att 
den som avser att bedriva verksamheten samråder om verksamhetens lokalisering, 
omfattning och utformning, de miljöeffekter som verksamheten kan antas medföra 
i sig eller till följd av yttre händelser, samt om miljökonsekvensbeskrivningens 
innehåll och utformning. 
 
Sökanden har under december 2020 och januari 2021 genomfört ett första samråd 
för ett stort utredningsområde med flera föreslagna alternativa utredningsstråk  
     Forts. 
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med myndigheter, föreningar, organisationer och samebyar. I detta skede fanns 
inte några specifika sträckningar framtagna och det fanns således inte några direkt 
berörda fastighetsägare. Därför skedde samrådet med de parter som berörs på 
övergripande nivå och som således kan ha synpunkter om området i stort och de 
framtagna stråken. Annonsering gjordes för att inkludera allmänheten.  
 
Inför detta samråd, steg 2, har Sökanden arbetat fram föreslagna 
ledningssträckningar inom de stråk som fortfarande är aktuella för respektive 
ledning. Nu sker även samråd med berörda fastighetsägare och direkt berörda 
sakägare, utöver de parter som var med i första samrådet. 
 
Sökanden genomför samlat samråd för de fem delsträckorna då de hänger ihop 
med varandra inom samma utredningsområde och i viss mån påverkar eller är 
beroende av varandra. Efter genomfört samråd kommer ansökan att delas upp i 
fem separata koncessionsansökningar med tillhörande 
miljökonsekvensbeskrivning.  
 
Beslutsunderlag 
Förslag till yttrande från chef för samhällsbyggnadsverksamheten 
Samrådshandlingar 
 
Förslag till beslut 
Chef för samhällbyggnadsverksamheten lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till 
yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Sweco Enviroment AB 
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Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
utbildning och omsorg 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Coronarelaterad sommarbonus med 500 kronor ska inte utgå till medarbetare 
inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
HR-chef har fått i uppdrag av beredningsgruppen att besvara en del frågor som 
uppstått i samband med ett tjänsteutlåtande från skolchefen. Detta tjänsteutlåtande 
avser ett förslag om att ge personal inom utbildnings- och 
äldreomsorgsverksamhet en coronarelaterad sommarbonus i form av ett 
presentkort till ett värde av 500 kronor. Presentkortet ska nyttjas hos det lokala 
näringslivet. HR-chefen har utrett förslaget och beskriver i sitt tjänsteutlåtande 
bland annat Skatteverkets syn på gåvor som lämnas i pengar och att dessa är 
skattepliktiga. Personalvårdsförmåner är skattefria för en medarbetare, men en 
bonus i form av presentkort räknas ej vara en personalvårdsförmån. 
 
HR-chef förordar att vi håller oss till de centrala kollektivavtalen och arbetar 
aktivt för att skapa förutsättningar för en bra arbetsmiljö, även när vi inte befinner 
oss i en pandemi. I beredningen av ärendet har HR-chef vid två separata tillfällen 
haft telefonkontakt med handläggare på Skatteverket samt även en mailkontakt 
utöver dessa två muntliga kontakter. Den information som har lämnats i dessa 
kontakter framgår av tjänsteutlåtandet. Under perioden 1 januari – 31 december 
2021 gäller en tillfällig skattefrihet för gåvor som innebär att man inte 
förmånsbeskattas för gåvor från sin arbetsgivare så länge gåvornas värde 
sammantaget inte överstiger 2 000 kronor och att de inte lämnas i pengar. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2021-04-27 § 50 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-20 
Skolchefens förslag 
 
Förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår att Coronarelaterad sommarbonus med 500 kronor 
inte ska utgå till medarbetare inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
HR-chefen 
Skolchefen  







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 56 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 96 Dnr 2020/64-106 
 
Svar på medborgarförslag - Miljögifter och farliga kemikalier i 
förskolor 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Förslår kommunfullmäktige besvarar förslaget enligt följande; 
Medborgarförslaget belyser ett viktigt område som kommunen behöver arbeta mer 
aktivt med i framtiden.  
 
Inom förskolans verksamhet pågår ett arbete med att byta ut varor med potentiellt 
farliga kemikalier. Samtidigt har Sorsele kommun en ansträngd ekonomi med 
väldigt små medel vilket innebär att det ständigt behöver prioriteras inom 
verksamheten. Det innebär att det pågående arbetet med att se över och byta ut 
farligt material kommer att ta tid.  
 
Kommunen behöver inför kommande upphandlingsperiod av varor inom 
förskolan se över upphandlingskriterierna. Inget arbete görs gällande miljö- och 
hälsokraven för närvarande.  
 
Handlingsprogram för en giftfri förskola har nu av förslagsställaren 
uppmärksammats inom kommunen och det får framöver lyftas som ett steg till en 
hållbar förskoleverksamhet. 
 
Verksamhetens egenkontroll kommer utvecklas under år 2021 och därigenom 
driva arbetet i en mer hållbar riktning där styrdokumenten även ses över.  
 
Kommunen har alltså ett pågående arbete med att byta ut varor inom förskolan 
dock begränsar tilldelade medel och personella resurser till att arbetet går 
långsamt framåt. Därför vill inte verksamheten avslå förslaget helt utan tacka 
förslagsställaren för sitt engagemang att lyfta frågan och få verksamheten att driva 
på arbetet i den mån det är möjligt. 
 
Medborgarförslaget anses därmed besvarat.  
 
Ärendebeskrivning 
Anna Adbo har lämnat in ett medborgarförslag om miljögifter och farliga 
kemikalier i förskolor. Hon föreslår att Sorsele kommun: 
- skärper hälso- och miljökraven i den kommunala upphandlingen 
- antar ett handlingsprogram för giftfri förskola 
- ställer krav på förskolor inom kommunen att rensa ut befintliga varor med 
potentiellt farliga kemikalier från förskolorna 
- ger stöd till förskolorna att implementera kraven på egenkontroll 
- säkerställer att inköpsrekommendationer finns på alla förskolor där miljö- och 
kemikalieaspekten ingår 
      Forts. 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 
  


 Datum Sida 
 2021-06-08 57 
 


 
 Utdragsbestyrkande 


Ks § 96, forts. 
 
- ställer krav på nybyggen och renoveringar så att inte nya problem uppstår 
- implementerar krav mot miljögifter och farliga kemikalier i de delar av 
styrdokument som berör förskolan och att detta följs upp årligen.  
 
Medborgarförslaget godkändes av kommunfullmäktige i april 2020 och 
överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beslutsunderlag 
Utredarens tjänsteutlåtande 2021-05-31 
Kommunfullmäktige 2020-04-27 § 28 
Medborgarförslag med bilaga från Anna Adbo 2020-02-14 
 
Förslag till beslut 
Utredaren lämnar i sitt tjänsteutlåtande förslag till svar på medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir 
kommunstyrelsens beslut. 
______ 
 
Utdrag 
Kf 
Anna Adbo 
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Redovisning - anmälan om kränkande behandling 
 
Kommunstyrelsens beslut  
Redovisningen är mottagen.  
 
Ärendebeskrivning 
Förskolechef och rektor som får kännedom om att ett barn eller elev anser sig  
ha blivit utsatt för kränkande behandling i samband med verksamheten är  
skyldig att anmäla detta (Skollagen 6 kap. 10 §). 
Antal utredningar som genomförts utifrån diskriminering och annan kränkande  
behandling i förskolan- och fritidsverksamheten, förskoleklass, grundskola och  
gymnasium redovisas för perioden 2021-03-06 – 2021-05-04.  
Personalen har utrett ärendena och vidtagit åtgärder. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 37 
Redovisning perioden 2021-03-06 – 2021-05-04 
_______ 
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Avgift för bostad med särskild service för ungdomar enligt LSS  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Indexreglerad avgift för ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. 
- Skäliga avgifter utifrån inkomst för ungdomar från höstterminen det år 


ungdomen fyller 19 år i särskilt boende enligt LSS. 
- Avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom över 19-20 år, eller 


om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
- Beslutet om avgift gäller från och med1 augusti 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Ungdomar inskrivna i LSS har rätt till ett elevhem med särskild service om valet 
av skola gör att ungdomar inte kan pendla mellan hem- och skolort (9 § 8. LSS) 
Tidigare har inte Sorsele kommun tagit ut någon avgift för kost och logi för dessa 
ungdomar.  
 
Kommunen har rätt att ta ut skälig avgift för bland annat bostad. Avgiften får inte 
överstiga kommunens självkostnader och kommunen ska se till att den enskilde 
har kvar tillräckligt för personliga behov. (19 § LSS) 
 
Föräldrar är skyldiga att i skälig utsträckning bidra till kommunens omkostnad när 
någon under 18 år får omvårdnad i annat hem än det egna. Avgifter i det här fallet 
handlar om kostnad för kost och logi. (20 § LSS) 
 
Högsta beloppet som kommunen kan kräva får inte vara högre än vad som 
motsvarar det högsta underhållsstödet per förälder, för närvarande (år 2021)  
2 223 kr för ungdom som fyllt 15 år. (18 kap 20 § SFB) 
 
När ungdomen fyller 18 år, upphör föräldrarnas skyldighet att bidra till 
kommunens kostnader för omvårdnaden. (20 § LSS) 
Då kan kommunen istället ta ut skäliga avgifter för bostad, fritidsverksamhet och 
kulturella aktiviteter. (19 § LSS) 
 
Avgiften kan tas ut av den som har hel sjukersättning/hel aktivitetsersättning från 
Försäkringskassan eller annan motsvarande inkomst. Aktivitets- och 
sjukersättning kan tidigast ges ut från juli månad det år ungdomen fyller 19 år. (33 
kap. 16 och 18 §§ SFB) 
 
Det finns ingen information i förarbeten till lag 19 § LSS om vad som anses vara 
skälig inkomst. Beräknas utifrån inkomst och med hänsyn till att den enskilde 
klarar sina personliga behov. 
  Forts. 
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Avgift för kost och hyra tas ut under vår- och hösttermin. Om en elev inte använt 
elevhemsplatsen på grund av studieavbrott eller annan orsak under 14 dagar eller 
mer, reduceras avgiften med hälften från och med den 15:e dagen. Denna 
reducerade avgift står kvar så länge som eleven är eller har varit frånvarande. Om 
en elev beviljas studieuppehåll för resterande termin/läsår ska eleven inte betala 
någon avgift, varken för kost eller logi, från och med den 15:e dagen av 
studieuppehållet. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 34 
IFO-chefens tjänsteutlåtande 2021-05-06 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen inför indexreglerad 
avgift för ungdomar under 18 år i särskilt boende enligt LSS. Avgiften följer 
årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 15-18 år. Skäliga avgifter utifrån 
inkomst för ungdomar från höstterminen det år ungdomen fyller 19 år i särskilt 
boende enligt LSS. Att avgiften följer årsindex för livsmedelsnorm för ungdom 
över 19-20 år, eller om ungdom har låg inkomst kan avgiften regleras till skälig. 
Att beslutet om avgift gäller från och med augusti 2021. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
_______ 
 
Utdrag: 21 
Kf 
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Riktlinjer – Socialt hyreskontrakt, Individ- och familjeomsorgen, 
Sorsele kommun   
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Riktlinjer Socialt hyreskontrakt, Individ och Familjeomsorgen, Sorsele 


kommun, antas. 
- Revidering av rubricerad riktlinje ska ske vartannat år. 
 
Ärendebeskrivning 
Individ- och familjeomsorgen ska ha riktlinjer om Sociala hyreskontrakt  
och Individ- och familjeomsorgen i Sorsele kommun ska arbeta efter dem. 
Riktlinjerna ska revideras kontinuerligt för att kommunen ska ha ett rättssäkert 
arbetssätt gentemot kommunens invånare. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 35 
Tjänsteutlåtande 2021-05-12 
Riktlinjer 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen antar riktlinjer 
Socialt hyreskontrakt, Individ och Familjeomsorgen, Sorsele kommun. Revidering 
av rubricerad riktlinje ska ske vartannat år. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Socialsekreterare 
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Patientsäkerhetsberättelse 2020 
 
Kommunstyrelsens beslut  
- 2020 års patientsäkerhetsberättelse godkänns. 
- Antar rekommenderade förbättringsförslag.  
 
Ärendebeskrivning 
Vårdgivaren (kommunstyrelsen) ska enligt Patientsäkerhetslagen (2010:659) 
senast 1:a mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse av vilken det ska 
framgå: 
1. Hur patientsäkerhetsarbetet bedrivits under föregående kalenderår 
2. Vilka åtgärder som vidtagits 
3. Vilka resultat som framkommit 
 
I Patientsäkerhetsberättelsen 2020 redovisas de uppgifter och siffror som 
genom internkontroller inhämtats. Här finns även förslag på förbättrings 
möjligheter inom verksamheten. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-18 § 36 
MAS tjänsteutlåtande 2021-05-03 
Patientsäkerhetsberättelse 2020 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen godkänner 2020 års 
patientsäkerhetsberättelse samt att anta rekommenderade förbättringsförslag. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
_______ 
 
Utdrag: 21 
MAS 
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Utsikten görs om till ett kombinerat Korttidsboende samt 
kontorslokaler  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Vid genomlysning av verksamheten framgår det att det i dagsläget föreligger ett 
behov av korttidsplatser. Målet är att på sikt få till ett samarbete med Region 
Västerbotten kring en gemensam vårdavdelning. I väntan på det behöver det 
öppnas ett korttidsboende med 5 platser. Kan på sikt omvandlas till ett 
demensboende alternativt boende för icke dementa. Verksamheten är också i 
behov av 3-4 stycken kontorslokaler. 
 
Vid införande av Internhyra 2022 kommer Äldreomsorgen att ha en hyreskostnad 
för denna lokal och då det inte gynnar koncernen Sorsele kommun att säga upp 
dessa så behållas lokalerna. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 43/2021 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19. 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26. 
Organisationsöversyn 
Ritning 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet - Förslår att kommunstyrelsen gör om nuvarande 
trygghetsboende Utsikten till ett korttidsboende bestående av fem korttidsplatser 
samt tre till fyra stycken kontor. 
Kjell Öjeryd (v) – Föreslår att ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget om bordläggning under omröstning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bordlägga ärendet i avvaktan på budget 2022. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 
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Geografisk flytt av trygghetsboendet samt neddragning av antal 
platser  
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Flytta nuvarande trygghetsboende, som är beläget på Utsikten, till Tallbacken. 


Båda boendena är belägna i Lillågården.  
- Nuvarande tio platser minskas till sex platser som kan tillskapas på 


Tallbacken. 
 
Ärendebeskrivning 
En lokalutredning har gjorts på kommunens lokaler inom Äldreomsorgen. 
Den visar att det vore bättre för de personer som skall bo på Trygghetsboendet om 
det är beläget på Tallbacken. Där finns det möjligheter för de boende att när de så 
önskar få vistas utomhus på ett annat sätt, dels eftersom det finns grönytor utanför 
dörren, möjligheter till att sitta ute när man så önskar, grilla etcetera. Den 
möjligheten finns inte på samma sätt på nuvarande boende Utsikten. 
 
Verksamheten föreslår att flytta nuvarande Trygghetsboende, som är beläget på 
Utsikten, till Tallbacken. Båda boendena är belägna i Lillågården.  
Att minska antal platser med 4 stycken. Enligt tidigare beslut så skall det vara 10 
platser. I dagsläget räcker det med de 6 platser som kan tillskapas på Tallbacken. 
Vi har i dagsläget ingen kö. 
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 44 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26 
Organisationsöversyn 
Ritning 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet förslår att kommunstyrelsen flyttar nuvarande 
Trygghetsboende, som är beläget på Utsikten, till Tallbacken. Båda boendena är 
belägna i Lillågården. Nuvarande tio platser minskas till sex platser som kan 
tillskapas på Tallbacken. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det bara finns ett förslag vilket också blir kommunstyrelsens 
beslut. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 
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Enhetschef rekryteras till äldreomsorgen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet bordläggs i avvaktan på budget 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Vid organisationsöversyn har det framkommit att antal underställda medarbetare 
under varje enhetschef varierar ganska markant. 
Det som sägs i utredningar är att maxantal under varje chef inte bör överstiga 30 
medarbetare. Viktigt är då att samtliga medarbetare befinner sig geografiskt nära 
sin chef, till exempel på boenden. 
Om man som chef har sina medarbetare spridda geografiskt (hemtjänsten) så är 
riktmärket inte över 20 medarbetare. 
Nuvarande enhetschef Hemtjänst har totalt 22,63 årsarbetare, 27 anställda plus 
timvikarier. Enhetschefen har även ansvar över Trygghetsboendet. 
Det bedöms att det rekryteras ytterligare en enhetschef som skall vara chef över 
delar av hemtjänsten men även över korttidsboendet, Utsikten.  
 
Beslutsunderlag 
Social- och utbildningsutskottet 2021-05-27 § 45 
Äldreomsorgschefens tjänsteutlåtande 2021-05-19 
Riskbedömning och handlingsplan vid ändring av verksamheten 2021-04-26 
Organisationsöversyn 
 
Förslag till beslut 
Social- och utbildningsutskottet - Föreslår att kommunstyrelsen beslutar anställa 
ytterligare en enhetschef inom äldreomsorgen. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på bordläggning av ärendet i avvaktan på budget 2022, 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget om bordläggning under omröstning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bordlägga ärendet i avvaktan på budget 2022. 
______ 
 
Utdrag: 21 
Äldreomsorgschef 
Ekonomi 
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 Utdragsbestyrkande 


Ks § 104 Dnr 2021/354-106 
 
Demokratideklaration – demokrati 100 år 
 
Kommunstyrelsens beslut 
- Sorsele kommun skriver under demokratideklarationen Demokratin 100 år.  
- Sorsele kommun värnar för alla människors lika värde, grundläggande fri- och 


rättigheter och rättsstatens principer. Ansatsen utgår från att en fungerande 
demokrati och mångfald bidrar till social välfärd, rättvisa och hållbar 
samhällsutveckling. 


- Sorsele kommun tar avstånd från diskriminering, extremism, 
främlingsfientlighet, korruption och rasism. 


- Demokrati tydliggörs i kommande målarbete 
- Demokratisamordnare Josephine Gabrielsson tar fram aktiviteter som ska 


jobbas med under 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommittén Demokratin 100 år har i uppdrag att under åren 2018 – 2021 planera, 
samordna och genomföra en samling av insatser och aktiviteter för en stark 
demokrati. 
 
Demokratideklarationen är en del i kommitténs arbete med att etablera den 
nationella samlingen Vår demokrati – värd att värna varje dag. Deklarationen tar 
avstamp i att Sveriges demokrati fyller 100 år och att det är ett viktigt tillfälle att 
uppmärksamma och stärka demokratin. Genom deklarationen vill Kommittén 
samla och engagera krafter som vill bidra till att stärka och utveckla demokratin i 
Sverige.   
 
Införandet av den allmänna och lika rösträtten utgör den viktigaste politiska 
reformen under 1900 talet och ses som demokratins definitiva genombrott i 
Sverige. 2021 är det 100 år sedan den allmänna rösträtten infördes i Sverige. Både 
kvinnor och män fick för första gången rösta i val till riksdagen.  
 
Demokrati byggs underifrån och handlar om hur vi förhåller oss till andra 
människor. I ett demokratiskt samhälle omfamnas olikheter. Demokrati utövas 
dagligen i klassrummen, på arbetsplatser, andra sociala sammanhang och politiska 
samtal.  
 
Beslutsunderlag 
Samordnarens tjänsteutlåtande 2021-06-07 
Demokratideklaration – demokratin 100 år 
Barnkonsekvensanalys demokratideklaration 
 
Förslag till beslut 
Samordnaren föreslår i sitt tjänsteutlåtande att Sorsele kommun skriver under  
     Forts. 
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Ks § 104, forts. 
 
demokratideklarationen Demokratin 100 år. Sorsele kommun värnar för alla 
människors lika värde, grundläggande fri- och rättigheter och rättsstatens 
principer. Ansatsen utgår från att en fungerande demokrati och mångfald bidrar 
till social välfärd, rättvisa och hållbar samhällsutveckling. Sorsele kommun tar 
avstånd från diskriminering, extremism, främlingsfientlighet, korruption och 
rasism. Demokrati tydliggörs i kommande målarbete 
Kjell Öjeryd (v) – Tilläggsyrkande att demokratisamordnare Josephine 
Gabrielsson tar fram aktiviteter som ska jobbas med under 2021. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt samordnarens förslag 
med eget tilläggsyrkande.  
______ 
 
Utdrag 
J Gabrielsson 
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